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 در ساحل بندرعباس

ترک جلسات حقوق مردم و شهر را تضییع می کند و آسیب آن مستقیما متوجه شهروندان است
گروه خبر // عضو شــورای اسلامی شهر بندرعباس با ابراز گلایه از ترک و لغو نمودن جلسات 
شورای شهر توسط برخی از اعضا با اشاره به دستور کار جلسات و اهمیت مصوبات جلسه به 

تشریح موضوعاتی که باید در جلسه تصمیم گیری می شد پرداخت.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیدمحمدرضا موسوی  گفت : یکی از موارد دستور جلسه نرخ کرایه 
تاکسی در شهر بندرعباس بود  که مطالبه مردم این شهر است  . همین عدم هماهنگی باعث شده بود که 

چند نرخی ایجاد شود و موجب گلایه شهروندان شود ، از طرف دیگرخود رانندگان تاکسی و مجموعه 
خدمات رسان  هم مراجعات متعدد داشتند که زودتر تکلیف نرخ کرایه تاکسی مشخص شود .لذا  برای 
تعیین تکلیف موضوع و در حوزه خدمات شــهری باید  اقدام  می شد که  متاسفانه ترک جلسه و از 
حد نصاب انداختن جلسات توسط برخی اعضا باعث شد همچنان نرخ کرایه تاکسی بندرعباس در 

بن بست شورا باقی بماند.

2 سرمقاله

2

علی
 زارعی

موسوی سخنگوی شورای شهر بندرعباس عنوان کرد

زیان ترک و لغو جلسات شورا
گریبانگیر شهر و شهروندان 

گروه خبر // مدیر متالورژی، طراحی و توســعه 
محصولات شــرکت فولاد هرمزگان گفت: فولاد 
هرمزگان با مشارکت شرکت پشتیبانی و توسعه 
فناوری و نوآوری فولاد مبارکه بزرگ ترین رویداد 
نوآوری و ســرمایه گذاری خطرپذیر جنوب کشور 
را با عنوان »فولادی شو« در آذرماه در بندرعباس 

برگزار می کند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاهین زارع گفت: این 
رویداد با استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان و 
واحدهای فناور مستقر در پارک های علم و فناوری 
اســتان های جنوب کشــور به منظور سرمایه گذاری 
شرکت سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد در شرکت های 
توانمند برگزار خواهد شــد.مدیر متالورژی، طراحی 
و توســعه محصولات شرکت فولاد هرمزگان اضافه 
کرد: رویداد مذکور با استفاده از ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان و واحدهای فناور مستقر در پارک های علم 
و فناوری استان های هرمزگان، بوشهر، فارس، سیستان 
و بلوچستان، کرمان برگزار می شود.وی افزود: اقتصاد 

چرخشی )انرژی، آب، فراوری ضایعات و محصولات 
جانبی، فراوری گازهای خروجی(، تولید فولاد سبز 
)کاهش نشــر گازهای گلخانه ای(، انقلاب صنعتی 
چهارم )رباتیک، هوش مصنوعی و یادگیری ماشین، 
پهپادها، واقعیت مجازی و واقعیــت افزوده، پرینت 
 سه بعدی، بلاک چین، اینترنت اشــیا(، پرعیارسازی 
مــواد معدنی کم عیــار، تأمین مــواد مصرفی نوین 
)متالورژیکی/ شیمیایی(، تأمین تجهیزات و فرایندهای 
نویــن قابل به کارگیــری در صنعت فــولاد، تولید 
محصولات فولادی پیشرفته و فراتر از صنعت فولاد 

از محورهای این رویداد است.مدیر متالورژی، طراحی 
و توسعه محصولات شــرکت فولاد هرمزگان ادامه 
داد: در این رویداد از رویکردهای جدید شرکت های 
دانش بنیان در حوزه فولاد حمایت و سرمایه گذاری 
در شرکت های فناور و دانش بنیان صورت می گیرد. 
همچنین فرایندهای دریافت سرمایه، گام های توسعه 
نوآوری در اکوسیستم نوآوری گروه فولاد مبارکه و 
شرکت پشتیبانی و توســعه فناوری و نوآوری فولاد 
مبارکه تشریح خواهد شد.زارع اضافه کرد: برگزاری 
جلسات B2B با مدیران گروه فولاد و رویداد دمودی 
با هدف سرمایه گذاری شرکت سرمایه گذاری خطرپذیر 
فولاد در شرکت های توانمند و حاضر در اکوسیستم 
نوآوری استان های تعیین شده ازجمله برنامه های این 
رویــداد خواهد بود.وی در پایــان تصریح کرد: این 
همایش بزرگ ترین فرصت برای تعامل شرکت های 
دانش بنیان و فعالین زیست بوم نوآوری جنوب کشور 
خواهد بود که به میزبانی پارک علم و فناوری هرمزگان 

و با حمایت فولاد هرمزگان برگزار می شود.

به منظور برقراری تعامل بین شرکت های دانش بنیان و فعالان زیست بوم نوآوری جنوب کشور انجام خواهد شد

برگزاری رویداد »فولادی شو« با حمایت فولاد هرمزگان

ادامه در همین صفحه

مسکن مهر بندرعباس 
ناخوش احوال است

یک پرستار در گفتگو با دریا: 

بیماری پس از بهبود 
هنوز به دیدارم می آید

2 یادداشت

8 مصاحبه

ادامه از تیتر یک //
  ســخنگوی شورای شهر بندرعباس با اشاره به دستور کار 
دوم  نشست شورا افزود : دســتور کار دوم  موضوع جابه 
جایــی و تعریف  بودجه در منطقه یک بود. قرار بود اعتبار 
بوســتان اختصاصی کودکان را مصوب کنیم . بوستان  ویژه 
کودکان در شهر بندرعباس با ابزار تفریحی متفاوت که برای 
اطفال ایمن و مناســب سازی شده باشد که نمونه آن در کل 
کشورمحدود است. با توجه به اینکه بندرعباس شهر دوستدار 
کودک است می خواســتیم این موضوع هرچه زودتر برای 
کودکانمان اتفاق بیفتد که متاسفانه لغو جلسه توسط همکاران 
باعث شد تا این پروژه نیز اجرایی نگردد.سخنگوی شورای 
اسلامی شهر بندرعباس افزود :در دستور سوم و چهارم جلسه 
لغو شده باید اصلاحات بودجه ای سال 1400 مورد بررسی 
قرار می گرفت. با توجه به اینکه براساس ماده )44( آیین نامه 
مالی شهرداری ها گزارش تفریغ بودجه باید بعد از گزارش 
حسابرسی باشد. قرار بود ابتدا گزارش حسابرسی و بعد از 
آن موضوع تفریغ بودجه بررسی شود. برخی همکاران روی 
اعداد و ارقام شبهه دارند و اعدادی را در خصوص جابجایی 
ردیف های بودجه مطرح می کنند که اصلاح صحیح نیست. 
بــا توجه به افزایش و تغییرات حقوق در مهرماه و همچنین 
 تورم و تعدیــل در پروژه های عمرانی، طبیعی اســت که 
پیش بینی اعتبار پروژه ها تغییر کند و جابجایی ردیف بودجه 
یک رویه طبیعی در تمام شــهرداری ها است. در سالهای  
1400 و 1401 مثــل1402 این اتفاق افتاده اســت. پس 
موضوع مبهمی نیست که برخی شبهه ایجاد می کنند. موسوی 
با اشاره به اصلاحات بودجه در سال 1400 گفت: در سال 
1400 مدیریت شهر را سه نفر برعهده داشتند براساس بودجه 
ای که در ســال 99 نوشته شــده بود  در ابتدای سال آقای 
امینی زاده شــهردار وقت بندرعباس بود و به مدت چند ماه 
آقای ارجمند مدیریت را عهده دار بود  و بعد از آن هم آقای 
نوبانی بعنوان شهردار انتخاب شــد و این مدیریت را انجام 
دادند و تمام اصلاحاتی که در طول ســال و تصدی سمت 
توسط آقایان امینی زاده ، ارجمند و نوبانی می بایست اعمال 
شود، انجام شده و در حال حاضر نیازمند مجوز شورا بعنوان 
 ناظر شهرداری است.وی خطاب به خبرنگاران حاضر اظهار 
داشت : شما خبرنگاران که در جلسه هستید مطلعید که بعد از 
1400 یعنی در سال 1401 و 1402 آمدیم تمام اصلاحات 

 را در همــان زمانی کــه نیاز به انجام پروژه هســت انجام 
می دهیم ولی تا قبل از آن تمام اصلاحات در پایان سال  وقبل 
از اینکه در واقع بودجه سال بعد تایید و برآورد شود ، به بودجه 
 یک اصلاح کلی زده می شــد و تغییرات مورد  بررسی قرار 
می گرفت .  سخنگوی شورای اسلامی شهر بندرعباس اضافه 
کرد :در سال  1400 پیش بینی بودجه جاری 871 میلیارد 
تومان بوده . عدد حقوق و دستمزد بنا به موضوعاتی که  در 
1400 اتفاق افتــاد از قبیل آغاز تبدیل وضعیت ایثارگران، 
 افزایش حقوق کارگــران هم ،  طبقــات کاری کارگران ،

 بیمه های تکمیلی وبیمه های بازنشستگی به 945 میلیارد 
تومان رسید که بالاتر از بودجه مصوب بود و در واقع اختلاف 
 عددی از آنجا آغاز شــد .در حــوزه عمرانی 720میلیارد
 پیش بینی شــده بود که 742 میلیارد تومان عملکرد شکل 
گرفت .در بخش  تعهدات ســنوات ماقبل چون معمولا در 
سالی که شــهردارها جابه جا می شوند بخش عمده ای از 
سنواتی که باید پرداخت شود مربوط به پروژه های قبل از آن 
در ســال اول شهردار جدید بیشتر خودش را نشان می دهد 
178 میلیارد تومان پیش بینی شده بود که 239 میلیارد تومان 
پرداخت شد. در مجموع کل انحراف براساس تفریغ برآوردی 
بودجه 1400 ، 157 میلیارد تومان بود . این مبلغ  در درون 
شهرداری و در اکثر همین موضوعات خرج شده و استفاده 
شده و پول بیرون از سیستم شهرداری نرفته و حیف و میلی 
شکل نگرفته ولی بیشتر از سقف پیش بینی در بودجه است 
 که در شــهرداری ها به دلایل متعددی این افزایش ها شکل 
می گیرد. ســیدمحمدرضا موســوی  به یکی از این موارد 
اشاره کرد و گفت : بارندگی های سال 1400 اگر خاطرتان 
باشد هزینه هایی را به شهرداری تحمیل کرد ، خواسته های 
شهروندان در اجرای  بازگشایی و ترمیم یا موضوعات دیگر  
شهری و یا خسارت های ناشی از تملک هایی که در سنوات 
گذشته شکل گرفته بود از جمله همین موارد پیش بینی نشده 
است . وی به بدهی های سنوات قبل شهرداری هم اشاره کرد 
و افزود : موضوعی که باید به آن اشاره کرد این است که یکی 
از بدهی های طولانی های شهرداری ، بدهی سازمان تامین 
اجتماعی بود بالغ بر 11 سال این بدهی تحمیل شده بود  که 
شهرداری دوره جدید این خسارت ها را پرداخت می کند ما 
حتی هنوز داریم بدهی پل رسالت را پرداخت می کنیم و این 
نشــان می دهد که موضوعات مرتبط با شهرداری جاری و 

ساری است و نمی شود گفت چون این موضوع با عدد اولیه 
پیش بینی نمی خواند حتما خطایی شکل گرفته.موسوی با 
اشاره به شفاف بودن اقدامات و عملکردها خاطر نشان کرد: 
در خصوص آسفالت انجام شده لیست اماکن مدنظر موجود 
است. در خصوص اجرای پل مهرگان، شهرک نخل و پیامبر 
اعظم )ص( و حتی معابر مطابق با برآورد اقدام شــده و ریز 
 اقدامات و هزینه ها  به صورت شفاف  قابل ارائه به اهالی رسانه 
 یــا همــکاران محترم مــی باشــد . البته بخشــی از این

 آســفالت ها مربوط به سال گذشته اســت تعهدی بود که 
براســاس برنامه ریــزی اجرا شــد. وی در بخش دیگری 
ازتوضیحات خود به آســفالت ویژه بافت فرسوده اشاره و 
گفت : موضوع آســفالت ویژه بافت فرسوده با همکاری و 
هماهنگی مسکن و شهرســازی صورت می گیرد در واقع 
که اگر خســارت به شهر وارد شــود باید بعضی از دوستان 
پاسخگو باشند. در شهرهایی مانند میناب و رودان ومناطقی 
که بافت فرسوده دارند شهرداری و شوراها مصوب کردند و 
هزینه ها را پیش بینی نمودند طبیعتا قیر رایگان بر اساس 
قرارداد منضمه و کارهای اجرایی اختصاص می یابد  عدم 
حضور برخی اعضا موجب تضییع حق شهروندان می شود. 
43درصد شهر  بندرعباس بافت فرسوده است و تعلل در 
تصمیم گیری این امتیــاز را از ما خواهد گرفت. لذا ترک 
این جلسات مستقیما حقوق مردم و شهر را تضییع می کند 
و آسیب آن مســتقیما متوجه شهروندان است. سخنگوی 
شورای شهر بندرعباس در پایان، به فاقد سند بودن بخش 
عمده ای از محلات بافت فرسوده اشاره نمود و گفت: یکی 
دیگر از موضوعات مهم که باید در این جلسه تعیین تکلیف 
می شــد موضوع تمدید قیمت گذاری برای تعیین تکلیف 
سند دار شدن منازل بافت فرسوده شهر است، که متاسفانه 
این موضوع مهم نیز ناتمام مانــد و همکاران حتی اجازه 
مطرح شــدن آن را ندادند. شورا محلی برای شنیدن و بیان 
نظرات موافق و مخالف اعضا اســت، شورای شهر یکی از 
ارکان دموکراسی در نظام جمهوری اسلامی است. ای کاش 
 همکاران قبل از بهم زدن جلســه نظرات سایر اعضا را نیز 
می شنیدند. اینکه نتوانیم به نظر جمع و اجتماعی بعنوان شورا 
احترام بگذاریم یکی از آفت هایی اســت که دامن شورای 
شهر بندرعباس را گرفته و امیدوارم مردم بیش از این فدای 

این موضوعات نشوند.

موسوی سخنگوی شورای شهر بندرعباس عنوان کرد

زیان ترک و لغو جلسات شورا،گریبانگیر شهر و شهروندان 

دولت سیزدهم حامی اشتغال بومیان است

بازگشت امید جوانان هرمزگانی به اشتغال در صنایع 
صفحه 8 را بخوانید

8 مصاحبه
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تصویربرداری در درمان 
تکیه گاه قابل اعتمادی 

برای پزشکان است
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خبری

شنبه 20 آبان 1402

26  ربیع الثانی 1445

سال بیست و دوم شماره 4304 

 بخشــی از ترافیک شــهر و قفل شــدن ترافیک در بخشی از 
 خیابان های شــهر بندرعباس به فعالیت صنــوف مزاحم بر

می گردد که از اواســط دهه 80 وعده جابجایی شان داده شد 
وتاکنون اقدامی نشــده اســت.تعمیرگاه های خودرو از جمله 
صنوف مزاحمی هستند که علاوه بر ایجاد ترافیک، پیاده روها 
را نیز تصرف می کنند وعابران مجبورند از خیابان رفت و آمد 
 کنند و بروز هرگونه حادثه ای هم دور از ذهن نیســت. بارها 
گزارش هایی را در این حوزه منتشر کرده ایم و متولیان مربوطه 
وعده انتقال صنوف مزاحم به خارج از شهر داده اند و شهروندان 
منتظر تحقق این وعده هستند که بایستی زودتر محقق شود. در 
حال حاضر تعمیرگاه های خودرو، پیاده روی جلوی تعمیرگاه 
و برخی حتی خیابان جلوی تعمیرگاه را متعلق به خود دانسته و 
تصرف کرده و خودروها برای تعمیر در پیاده رو و خیابان روبرو 
و اطراف تعمیرگاه ها متوقف و تعمیر می شــوند و مسیر رفت 
وآمد عابران مسدود می شود که البته ضرورت دارد پلیس در این 
بخش مداخله نماید. انتظار منطقی این است که مجوز تعمیرگاه به 
تعمیرکارانی داده شود که تعمیرگاه شان حیاط و محوطه بزرگی 
برای پارک و تعمیر خودروها داشته داشته باشند تا از پیاده رو 
استفاده نشود. موضوع دیگر اینکه بیشتر تعمیرگاه ها محلات 
 بندرعباس را در محاصره دارند و ســروصدای شان و تصرف 
پیاده رو و ایجاد ترافیک شان باعث آزار واذیت ساکنان شده است 
و اهالی محلات مختلف بارها خواستار جمع آوری تعمیرگاه ها 
 از ورودی محلات وانتقال شــان به خارج از شهر شده اند که 
می طلبد در این حوزه عزم جدی وجود داشــته باشــد. البته 
فرماندار و شهردار بندرعباس در گفتگویی که مدتی قبل با آنها 
داشــتند، وعده دادند که صنوف مزاحم به خارج از شهر منتقل 
می شوند که مردم انتظار دارند این وعده زودتر عملیاتی شود تا 
بخشی از مشکلات شهر و شهروندان برطرف شود. البته استاندار 
هرمزگان نیز چند هفته قبل بر خروج صنوف مزاحم به خارج از 
شهر تاکید کردند که انتظار می رود این مهم زودتر محقق شود. 
بطور حتم تحقق آن باعث افزایش رضایت شهروندان خواهد شد 
و بخشی از مشکلات شهر بخصوص در حوزه ترافیک و تصرف 
پیاده روها و آلودگی صوتی و... برطرف می شود. انتظار می رود 
همانطور که متولیان مربوطه وعده داده اند انتقال صنوف مزاحم به 
خارج از شهر از سال جاری فازبه فاز انجام شود و تا سال آینده 

تمام صنوف مزاحم به خارج از شهر منتقل شوند.
   علی زارعی

لزوم انتقال سریعتر صنوف مزاحم
 به خارج از شهر

رئیس سازمان شیلات ایران تاکید کرد 
استفاده از فن آوری های نوین 

در حوزه های شیلاتی و آبزی پروری
  گروه خبر // معاون وزیر و رئیس ســازمان شــیلات 
ایران به همراه مشــاور وزیر و مدیرکل دفتر توسعه پایدار 
و امــور فناوری وزارت جهاد کشــاورزی، مدیرکل دفتر 
برنامه ریزی و بودجه ســازمان شــیلات ایران، مدیرکل 
شــیلات هرمزگان،مدیر کل شیلات لرســتان، معاونین 
 شــیلات هرمزگان، مدیران عامــل اتحادیه های صیادی 
و آبزی پروری و جمعی از مســئولین شــیلات استان از 
مزرعه پرورش میگو در شــور اول - بندرعباس بازدید 
کردند.به گزارش خبرنگار دریــا، معاون وزیر و و رئیس 
ســازمان شیلات ایران با اشاره به اینکه هرمزگان ظرفیت 
بسیار خوبی در زمینه آبزی پروری به ویژه تکثیر وپرورش 
میگو و تکثیر و پرورش ماهیان دریایی دارد تصریح کرد : 
خوشبختانه تولید آبزیان کشور در 5 سال اخیر بیش از 23 
درصد رشد داشته و همچنان یکی از صنایع در حال توسعه 
در کشور به شمار می رود.سید حسین حسینی با اشاره به 
اینکه صنعت شیلات قابلیت توسعه و سرمایه گذاری خوبی 
دارد و یکی از محور های اصلی اقتصاد دریا محور است 
افزود: از آنجایی که اقتصاد و معیشت مردم ساحل نشین به 
دریا وابسته است، با سرمایه گذاری در حوزه های شیلاتی 
و بویــژه آبزی پروری می توان به ارز آوری، معیشــت و 
اشتغال پایدار مردم منطقه کمک کرد.حسینی بر استفاده از 
فــن آوری های نوین و دانش بنیان ، ایجاد زنجیره تولید، 
توسعه بازار، ترویج فرهنگ آبزی مصرفی و....... تاکید کرد. 
در ادامه مدیر کل شیلات هرمزگان گفت :استان هرمزگان 
با تولید حدود 340 هزار تـُـن مجموع صید و صیادی و 
آبزی پروری رتبه اول کشــور را به خود اختصاص داده 
است که این آمار نشــان از جایگاه و اهمیت فعالیت های 
شیلاتی این استان در کشور را دارد.مسعود بارانی با اشاره 
به اینکه اســتان هرمزگان دارای 11 هزار هکتار اراضی 
پرورش میگو آماده بهره برداری و 15 هزار هکتار اراضی 
پرورش میگو  در حال ســاخت است گفت : بهره برداری 
رساندن ظرفیت 50 هزار هکتاری اراضی مستعد پرورش 
میگوی اســتان از برنامه های پیشرو شیلات استان است.
بارانی با بیان اینکه هرمزگان از تولیدکنندگان برتر میگوی 
پرورشی کشور است افزود: مزرعه پرورش میگوی بازدید 
شده در شــور اول 400 هکتار است که از 16 مزرعه 21 
هکتاری با ظرفیت تولید آن 1400 تن در ســال و اشتغال 
170 نفــر برخوردار اســت.مدیرکل شــیلات هرمزگان 
 همچنین از همراهی و تعامل سازمان شیلات ایران بر مسیر 
توسعه های شیلاتی به ویژه تکثیرو   پرورش میگو  قدردانی 
کرد و افزود : خوشبختانه سازمان شیلات ایران ، استانداری 
هرمزگان و دیگر دستگاهها و ارگان ها تعامل خوبی برای 
توســعه فعالیت های شــیلاتی  و حمایت از فعالیت های 

شیلاتی دارند.

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: سیاست های 
ابلاغی مقام معظم رهبری برای توسعه دریامحور 
در سه محور زیرساخت ها، بسته های نرم افزاری و 
مردمی سازی اقتصاد دریا با تشکیل کارگروه های 
تخصصی و به کارگرفتن تمام توان پیگیری خواهد 

شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  مهدی دوســتی در 
نشست شورای برنامه ریزی استان اتمام پروژه های 
نیمه تمام را جزو تکالیف ابلاغی هیات دولت دانست 
و اظهارداشــت: بخش عمده اعتبارات باید صرف 
پروژه هایی شود که پیشرفت فیزیکی بالایی دارند و 
می توانیم با تامین اعتبار، آن ها را به اتمام برسانیم تا 
مــردم زودتر از منافع طرح های نیمه تمام برخوردار 
شوند.وی افزود: بر اساس تخصیص جدیدی که به 
استان انجام شده است، میزان 4032 میلیارد ریال از 
منابع محرومیت زدایی برای تکمیل شبکه آبرسانی به 
48 روستا در نظر گرفته شده که با آن 12 هزار و 461 
خانوار دیگر هم از نعمت آب آشامیدنی سالم و پایدار 
برخوردار خواهند شد.استاندار هرمزگان، عنوان کرد: 
حدود 40 میلیارد تومان جدید هم برای ساماندهی 
رودخانه هــا و دایکت های حفاظتی اختصاص پیدا 
کرده اســت .نماینده عالی دولت در استان همچنین 
از تخصیص اعتباراتی برای تکمیل پل های ماشنگی، 
ســرخنگی و کرمون خبر داد و گفت: در این جلسه 
برای تکمیل پل شــریفی، بازسازی محور سیاهو، 
بازسازی معابر آسیب دیده میناب و رودان در سیلاب 
نیز اعتبارات تخصیص پیدا کرد.مهدی دوستی، در 

بررســی پروژه های دستگاه های اجرایی حاصله از 
ایفای مسئولیت های اجتماعی استان، تاکید کرد: به 
هیچ عنوان هیچ دســتگاهی حق دریافت و استفاده 
از سهم مســئولیت های اجتماعی صنایع را ندارد و 
برای این امر حتما باید با اطلاع، نظارت و تصویب 
شورای برنامه ریزی استان طرح تعریف شود.استاندار 
هرمزگان در بخش پایانی ســخنانش نیز با اشاره 
به در پیش بودن دور دوم ســفر ریاست جمهوری، 
عنوان  کرد: همه مدیران باید تلاش کنند که در زمان 
باقی مانده درصد تحقق مصوبات دور اول سفر را بالا 
ببرند و سازمان برنامه و بودجه استان نیز ضرورت 
دارد در راســتای تحقق این امر نهایت همکاری را 
داشته باشــد.وی ادامه داد: حدود 200 مدرسه، 8 
هزار هکتار مزارع پرورش میگو، 6 هزار تن ظرفیت 
جدیــد ماهی در قفس، واحد قیرســازی در خلا، 
آغاز واحد آمونیــاک، 1000میلیارد تومان اصلاح 
شبکه خطوط برق رسانی، آغاز شهرهای جدیدی 

مانند خلیج فارس، نیروگاه اتمی سیریک، افتتاح و 
کلنگ زنی بسته  های فاضلاب، آبرسانی به 150 روستا 
و غیره کارهای بزرگی است که در سفر دوم رئیس 
جمهور محقق خواهد شد.دوســتی خاطرنشان کرد: 
کاشت6.5 میلیون درخت، بهره برداری از 40 سازه 
آبخیزداری، افتتاح بیش از 500 کیلومتر راه و افتتاح 
بیمارستان های کودکان بندرعباس و فارابی بستک نیز 
از جمله طرح هایی است که در سفر رئیس جمهور به 
بهره برداری خواهند رسید اما با این وجود ضرورت 
دارد بسته سفر رئیس جمهور را از اینکه هست نیز 
قوی تر کنیم .وی برنامه ریزی در سه سرفصل توسعه 
سخت افزاری، نرم افزاری و مردمی سازی را به عنوان 
اولویت های مدیران استان معرفی کرد و عنوان کرد: 
بزرگترین بهره ای که مردم می توانند از استقرار دولت 
سیزدهم ببرند، مردمی  سازی اقتصاد است از این رو 
باید تا می توانیم تلاش کنیم تا شــکاف ایجاد شده 
بین توسعه صنعتی استان و مردم از بین برود ضمن 

اینکه برای سفر رئیس جمهور باید بسته نرم افزاری 
و اصلاح قوانین موردنیاز نیز آماده شود.اســتاندار 
هرمزگان با تاکید بر لزوم تدوین بســته مطالعاتی 
برای اســتان، ابرازداشت: ضرورت دارد در طرح ها 
و تصمیمات نظر بخش خصوصی و اتاق بازرگانی 
استان  نیز اخذ شود و در پیشنهادات نیز فقط به حوزه 
خودتان اکتفا نکنید و اگر نیازی را خارج از حوزه 
خود دیدید آن را هم برای طرح در مصوبات جدید 
سفر ریاســت جمهوری اعلام کنید.دوستی با بیان 
اینکه مصوبات سفر رئیس جمهور در حکم مصوبات 
هیات دولت است بر لزوم طرح مسائل برزمین مانده 
استان و نیازهای اساسی در سفر رئیس جمهور تاکید 
کرد و  اشــاره ای نیز به هماهنگ سازی سیاست ها 
داشــت.وی در پایان با اشاره به ابلاغ سیاست های 
کلی اقتصاد دریاپایه توســط رهبــر معظم انقلاب، 
خاطرنشان کرد: از امروز یکی از اصلی ترین وظایف 
و شاخص های ارزیابی تمامی مدیران استان میزان 
تمرکز و عملیاتی سازی این سیاست ها است؛ تمامی 
دستگاه های استان موظفند ظرف یک ماه آتی نقش 
خود را در اجرای این دستور حضرت آقا مشخص و 
برنامه اولیه خود را ارائه کنند چرا که بزرگترین جایی 
که می تواند این ابلاغیه را اجرا کند، استان هرمزگان 
است از این رو این مسئله نیز باید با حساسیت دنبال 
شود و مدیران نگاه ویژه ای به آن داشته باشند و بسته 
توسعه جزایر اســتان برای رونمایی در سطح ملی 

تدوین شود.

استاندار هرمزگان عنوان کرد

پیگیری اوامر رهبری در سیاست  های کلی توسعه دریامحور

                 
دخترانِ دانش آموزِ هرمزگانی، عازم اردوی 

راهیانِ نور شدند
   گــروه خبر //  نخســتین کاروان دانش آموزی دختران 
هرمزگان با حضور فرمانده ســپاه امام سجاد )ع( و جمعی 
از فرهنگیان این اســتان عازم اردوی راهیان نور در مناطق 
عملیاتی جنوب کشــور شدند. سردار اباذر سالاری فرمانده 
سپاه امام ســجاد )ع( هرمزگان با اشاره به اینکه در مرحله 
نخســت 160 نفر از دانش آموزان مقطع متوســطه از این 
 اســتان عازم اردوی راهیان نور شدند، گفت: تا پایان سال 
 ســه هزار دانش آموز به این اردو اعزام می شوند.وی افزود: 
دانش آموزان در این اردو از مناطق مختلف عملیاتی دوران دفاع 
مقدس در شلمچه بازدید می کنند و راویان نیز از رشادت های 
رزمندگان و شهدا برای این دانش آموزان روایتگری می کنند.
وی بیان کرد: علاوه بر دانش آموزان، دیگر اقشار مردم نیز به 
اردوی راهیان نور اعزام می شوند.معاون پرورشی و فرهنگی 
اداره کل آموزش و پرورش هرمزگان نیز در این مراسم گفت: 
امروز 160 دانش آموز دختر مقطع متوسطه ناحیه یک و 2 
بندرعباس به اردوی راهیان نور اعزام شــدند.محمود غیبی 
افــزود: این دانش آموزان به مدت 6 روز از مناطق عملیاتی 
دوران دفاع مقدس در شــلمچه و خوزستان بازدید می کنند.
وی بیان کرد: اعزام  دانش آموزان دختر هرمزگانی تا آذرماه 
امســال ادامه دارد و از بهمن ماه نیز دانش آموزان پســر به 
اردوی راهیان نور اعزام می شوند.به گزارش ایرنا، غیبی یادآور 
شــد: افزون بر اردوی راهیان نور، اردوی راهیان پیشرفت، 
 اردوی راهیان نور دریایــی و اردوی زیارت اولی نیز برای 

دانش آموزان برگزار می شود.
۱۰۰ هزار نفر به دلیل توانمند شدن 
از چرخه مددجویان خارج می شوند

 گروه خبر // مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت 
کشور با اشاره پرداخت 46 هزار میلیارد ریال برای افراد تحت 
پوشــش در سال گذشته، گفت: در همین راستا و با توجه به 
حمایت های صورت گرفته، طی سال جاری 100 هزار نفر از 
افراد تحت پوشش به دلیل توانمند شدن، از چرخه مددجویان 
خارج می شــوند.به گزارش خبرنگار دریا ؛  علی عاشوری، 
مدیرعامل صندوق قرض الحســنه امداد ولایت در حاشیه 
نمایشــگاه »کیش اینوکس« و در گفت و گو با خبرنگاران 
اظهار کرد: در ســال 1401 بیش از 46 هزار میلیارد ریال 
برای مددجویان تحت پوشش پرداخت شده است.عاشوری 
همچنین از رشــد 57 درصدی تســهیلات قرض الحسنه 
ارائه شده برای اســتان هرمزگان خبرداد و افزود: طی سال 
 جاری سه هزار و 800 نفر در استان هرمزگان از تسهیلات 
قرض الحسنه بهره مند شدند.مدیرعامل صندوق قرض الحسنه 
 امداد ولایت ادامه داد: منابع تسهیلات اختصاص یافته حاصل 
سرمایه گذاری این صندوق و بهره مندی از کمک های خیرین 
بوده است.وی با اشــاره به اینکه کمترین معوقات بانکی را 
دریافت کنندگان تســهیلات از این صندوق دارند، بیان کرد: 
معوقات این صندوق برای سال گذشته کمتر از 1.3 درصد بود 

که نشانگر صداقت و پشتکار جامعه هدف بوده است.

سرمقاله

گروه خبر // دادستان مرکز استان هرمزگان از اجرای طرح ضربتی 
جمع آوری قلیان سراهای غیر مجاز در ساحل بندرعباس خبر داد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا؛ عارف اکبری »دادســتان عمومی و 
انقلاب بندرعباس« با اشــاره به اجرای طرح ضربتی جمع آوری 
قلیان ســراهای غیر مجاز در ساحل بندرعباس، گفت: این اقدام 

در راستای اجرای قانون و صیانت از بهداشت عمومی انجام شد.
وی افزود: پس از مطرح شدن شکایت های مردمی و درخواست های 
مکرر از دســتگاه قضایی با تأکیدات رئیس کل دادگستری استان 
هرمــزگان برخورد با مراکز عرضه قلیان در مکان های عمومی به 
ویژه ســاحل بندرعباس در دستور کار دادستانی بندرعباس قرار 
گرفت و در کوتاهترین زمان ممکن تعداد قابل توجهی از قلیان ها از 
این مراکز جمع آوری شد.به گفته این مقام قضایی، عرضه قلیان به 
عنوان یک خطر جدی برای سلامت افراد جامعه یکی از مصادیق 

اقدامات خلاف قانون است. اکبری یادآور شد: دستگاه قضایی به 
مردم اطمینان می دهد که با عوامل تهدیدکننده سلامت و بهداشت 
عمومی با قاطعیت و بدون اغماض برخورد کند.وی اجرای قانون 
منع اســتعمال مواد دخانی در اماکن عمومی با همکاری شــبکه 
بهداشت و دیگر دستگاه های متولی را راهکاری مناسب به منظور 
حفاظت از ســلامت جامعه و پیشگیری و مقابله با شیوع برخی 
امراض مسری برشمرد. دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان 
هرمزگان همچنین با هشدار جدی به واحد های صنفی متخلف به 
دلیل عدم رعایت نکات بهداشتی تأکید کرد: در راستای دستورالعمل 
نظارت و پیگیری حقوق عامه به منظور پیگیری و نظارت بر حسن 
اجرای قوانیــن و همچنین ضرورت انجام اقدامات لازم در جهت 
مراقبت و صیانت قانونمند از حقوق عمومی با هدف پیشــگیری 
 از مخاطرات برای شــهروندان، از پلیــس اماکن عمومی و دیگر 

دستگاه های متولی خواسته شده است در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف حین بازرسی به سرعت با همکاری عوامل مرکز بهداشت، 

اقدامات لازم را انجام دهند و نتیجه را به دادستانی اعلام کنند.

اجرای طرح ضربتی جمع آوری قلیان ها در ساحل بندرعباس

خبر

خبر

پشت پرده سیاست 

گلایه های عارف  
رئیس بنیاد امید ایرانیان با بیان این که ما به عنوان بخشی از جریان تحول خواه 
جامعه ایران دلمان برای این کشــور می سوزد و علاقه مند نیستیم کشورمان 
دستخوش حوادث ناگواری شــود،تاکید کرد: بنیاد امید ایرانیان در انتخابات 
پیش رو کاندیدایی را معرفی نخواهد کرد.به گزارش جماران، بخش هایی از 

اظهارات عارف را در ادامه می خوانید:
 * متاســفانه برچسب زدن در کشور ما فرهنگ شده است و دولت وقت در 
آن زمان که راهبردش نخبه کشی بود با برچسب زدن به تشکل های مردم نهاد 
تلاش می کرد نهادهای مدنی را تضعیف کند که متأسفانه این رویکرد در دولت 

فعلی هم  به نوعی دیده می شود.
 * اگر موضوع نخبگی در کشور نهادینه شود یک مصونیتی نظام تصمیم سازی 

کشور پیدا خواهد کرد که دستخوش سلایق نشود.
 * واقعیت این است که امروز نخبگان کشور با سیاست جذب رو به رو نیستند. 
یک نخبه نگران اســت که با توجه به پتانسیلی که دارد و می تواند آن را در 
خدمت توسعه کشور قرار دهد  برچسب نخورد و کنار گذاشته شود. برخوردی 
که امروز با دانشــگاهیان، هنرمندان، ورزشکاران و روزنامه نگاران می شود 
واقعا تأســف آور است که به راحتی جمعیت قابل توجهی را ممنوع الفعالیت 
می کنند.با چه ادله قانونی؟ صرفا به خاطر این که موضع یک هنرمند با مواضع 

مسئولان همسو نیست.
* به دلیل برخوردهای امنیتــی صورت گرفته با نخبگان قبح فرار مغزها از 
بین رفته است و یک نخبه با مهاجرتی که انجام می دهد سرمایه  عظیمی را از 

کشور خارج می کند.
 * قرار بود بخشــی از مشکلات کشور از طریق صندوق های رای حل شود 
اما به دلیل تصمیمی که توسط جریانی که به جمهوریت اعتقادی نداشتند برای 
انتخابات 1400 و مجلس یازدهم گرفته شد و مشارکت بسیار پایین مردم در 
این دو انتخابات، نظام تصمیم گیر کشور به وضعیتی که امروز می بینیم دچار 
شده است که حتی حامیان اولیه شان هم از آن ها به دلیل ناکار آمدی روگردان 

شده اند.
  * بنیاد امید ایرانیان یک حزب سیاســی نیست و در انتخابات های گذشته 
کاندیدایی را معرفی نکرده است و در انتخابات پیش رو هم کاندیدایی را معرفی 
نخواهد کرد. برای ما در بنیاد امید ایرانیان حفظ و جذب نخبگان اولویت اصلی 

است.
 *  دست اندرکاران امر انتخابات باید طبق قانون عمل کنند و هیچ کس حق 

ندارد فراتر از قانون برای نامزدهای انتخاباتی تصمیم گیری کند.
  * در بنیاد امید ایرانیان فعالیت سیاســی حزبی اصل و محور نیست، تقویت 
فعالیــت های راهبردی اصل محوری در برنامه هــای پیش روی بنیاد امید 

ایرانیان است.
  * راهبرد ما در بنیاد امید ایرانیان حمایت و تقویت تشکل های مردم نهاد  در 
حوزه های مختلف است و تلاش می کنیم با پیگیری هایی که پیش از این هم 
صورت گرفته است نگاه بعضا امنیتی به نهادهای مدنی را از بین ببریم هرچند 
متاســفانه مسئولان با  سوءظن به فعالیت های غیرحاکمیتی به ویژه در حوزه 

محیط زیست نگاه می کنند.
* به دلیل خطای احتمالی یک فرد در  نهاد مردمی مجوز فعالیت آن تشکل 
را نباید باطل کنند، مگر در نهادهای انقلابی افراد نفوذی و خیانتکار به کشور 
وجــود ندارند؟ آیا به دلیل حضور آن فــرد نفوذی فعالیت آن نهاد انقلابی به 
 اتمام می رسد؟ اتفاقا در همان نهادهایی که با تشکل های مردم نهاد برخورد 

می کنند، افراد نفوذی کم نیستند.

تازه های مطبوعات
کیهان - برای دعوت از افراد در برنامه های مختلف در صدا و ســیما، متاسفانه 
تحلیلی صحیح و مســیری مفیــد در جهت اهداف نظام نمی تــوان دید.آقای 
آذری جهرمی وزیر سابق ارتباطات که به دلیل خدماتش به ولنگاری در فضای 
مجازی باید محاکمه می شــد،   خیلی راحت او را بــه تلویزیون می آورند و 

تطهیرش می کنند.
جوان - حالا همه ماجرای این را که ایران »برای حزب اللهی هاست«، می دانند. چرا 
محسن رهامی و حرف نادرست و سطحی اش که تئوریزه کردن رسمی خشونت 
در کف خیابان بود، موضوع اول کشــور نشــد؟ چون او یک اصلاح طلب بود و 
اصلاح طلبان اراده ای بر دیده شدن خطای فاحش او نداشتند، اصولگرا و انقلابی و 

حزب اللهی هم که چندان کار رسانه ای و فضاسازی و عملیات روانی بلد نیستند.
جمهوری اسلامی- اهل فن می دانند که طالبان با آمریکا و رژیم صهیونیستی قوم 
و خویشــی فکری دارند و لذا اخباری از قبیل همکاری طالبان برای بازداشت 
عوامل موساد را نوعی مزاح سیاسی تلقی می کنند.این چشم بندی امنیتی چیزی 
نیست که تهدیدهایش گریبانگیر کشــورهای همسایه افغانستان نشود. بعضی 
دولت های مجاور اکنون متوجه تهدید شده اند و پاکستان مقابله عملی با آن را به 

صورت جدی شروع کرده است.
اعتماد- برادرشهیدعجمیان به این روزنامه می گوید:مسئله این است فردی که با 
لگد به برادرم ضربه زده و دست چپ برادر مرا شکسته، یک )ضربه( چاقو هم 
به پهلوی برادرم زده است، در ادامه چند سانت آن را به جگر برادرم فرو کرده و 
با این ضربه باعث مرگ برادر من شده، اعدام نشده است. چرا؟ در واقع این آقا 
برادر من را به قتل رسانده است. اما چون پولدار و دکتر است، روابط زیادی دارد 

و.... کسی با او برخوردی نکرده است.
دنیای اقتصاد - مالکان ســاختمان های قدیمی یکــی از دو بازیگر اصلی بازار 
»تخریب و مشــارکت در ساخت« هستند؛ اما اکنون آن ها حاضر به مشارکت 
با بسازوبفروش ها نیســتند. تداوم افزایش قیمت مصالح ساختمانی و همچنین 
»پیش بینی ناپذیری قیمت تمام شده مســکن« باعث شده مالکان در صورتی 
حاضر به تخریب و نوسازی ساختمان شوند که »سازنده با قیمت روز زمین« با 

آن ها تسویه حساب کند.
اعتماد- عباس عبدی دراین روزنامه  نوشت: آمارهای 5 سال اخیر منتشر نشده 
است، ولی من در مطالعات قبلی خود سیر تحول گرایش به دینداری را از خلال 
تحول نام گذاری نشان داده ام که از حدود سال 1363 سیر کاهنده ای دارد و فقط 

در دوره اصلاحات این مسیر به نحو ملموسی افزایشی شد.
انعکاس

خبرآنلاین خبرداد: محسن رفیقدوست، اولین وزیر سپاه در برنامه ای تلویزیونی 
 گفت: امــروز به لطف خدا گزینه نظامی همه ابرقــدرت ها علیه ایران جواب 
نمی دهد.وی افزود: بخش عمده آن به دلیل سلاح هایی است که ما داریم و حتی 
آمریکا هم ندارد اما همه اش این نیست. در منطقه ما از قدرت هایی که احتمال 
دارد به ما حمله کنند گروگان هایی داریم که ظرف نیم ســاعت یا یک ساعت 
آن گروگان ها را از بین می بریم.رفیقدوست گفت: ان شاءا... موقع اش برسد و 

وسیله ای فراهم شود که این کار را بکنیم.
جماران مدعی شد: منیژه مؤذن -مترجم و روزنامه نگار- توسط نهادهای امنیتی 
بازداشت شد.هنوز از دلایل بازداشت و نهاد بازداشت کننده ایشان اطلاعی در 
دست نیست.خانم مؤذن با رســانه تصویری اکو ایران و هفته نامه تجارت فردا 

همکاری می کند.

شهرک پیامبراعظم)ص( یا همان مسکن مهر بندرعباس حال وروز خوبی ندارد و بی توجهی 
دستگاه های اجرایی و خدمات رسان به ساکنان این مناطق ادامه دارد. اگر از اتوبان شهیدرجایی 
در شمال مســکن مهر گذر کنید، متوجه می شوید که بخشی از  چراغ های وسط اتوبان در 
ضلع غربی روگذر پیامبر اعظم)ص( به فاصله چندصدمتر خاموش است و در شب ها احتمال 
 افزایش تصادف و... وجود دارد. در داخل شــهرک هم روشــنایی کامل نیست و چاله ها و 
دســت اندازهای داخل خیابان های شهرک باعث خسارت واردشدن به خودروها می شود. 
اطراف مدارس از جمله مدرســه تدبیرمهر روشنایی مناسبی نیست. ورودی بلوار هرمز هم 
 چاله ای را وســط خیابان می بینید و در کانال پر از خاک اســت و در مثلثی ابتدای بلوار هم 
 خبری از فضای ســبز نیســت. چهارراهی که در بلوار هرمز قــرار دارد، در برخی اوقات 
چراغ راهنمایی اش خاموش یا خراب است. دستفروشان که در این منطقه تا نیمه های شب 
مشغول کسب وکار هستند، پیاده رو و حتی روی کانال عبور آب را تصرف می کنند وعابران 
مجبورند از خیابان عبور کنند. سرویس بهداشتی و آبخوری در این مکان وجود ندارد و مشخص 
نیست دستفروشان که ساعتها در این مکان هستند، برای اجابت مزاج چه کار می کنند؟ بیشتر 
خیابان های شهرک پیاده رو مناسبی ندارند. اتوبوس و تاکسی به اندازه کافی در شهرک وجود 
 ندارد. در زمان بارندگی آبگرفتگي معابر باعث بروز مشکلات رفت وآمد برای ساکنان و خودروها 
می شود و تا چند روز بعد از بارندگی، این وضعیت ادامه دارد. بارندگی باعث شده بخشی از 
آسفالت از بین برود و برخی کانال های آب  پر از خاک و... است و مسیر عبور آب باز نیست. 
 تعداد نانوایی ها و مدارس شهرک کم است و ساکنان گاهی از کمبود معلم در مدارس گلایه دارند. 
شهرک پیامبراعظم )ص( که دهها هزار نفر را در خود جای داده است، اما از بسیاری از امکانات 
از جمله مرکز کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، کتابخانه عمومی و... بی بهره اســت 
و پارک و اماکن ورزشــی، تفریحی، فرهنگی، آموزشــی و... به میزان مورد نیاز وجود ندارد 
وضرورت افزایش خدمات رسانی بیشتر به ساکنان می باشد. وضعیت آنتن دهی تلفن همراه 
در برخی نقاط شهرک هم چندان مناسب نیست. در زمان احداث مسکن مهر در دهه80 قرار 
بود بیمارستان مادروکودک در شهرک پیامبراعظم )ص( احداث شود که این وعده محقق نشد و 
درحال حاضر این شهرک نیاز به مرکز درمانی ندارد و ساکنان دراین بخش مشکل دارند . حتی 
بیمارستان خصوصی که در جوار پارک زرون در دهه90 قرار بود، ساخته شود، ساخته نشد. 
موضوع دیگر این است که مهرنشینان مجبورند برای تهیه بسیاری از نیازهای شان به بازار و 
مرکز شهر بروند که ضرورت دارد بازارچه هایی در این شهرک احداث شود تا ساکنان مجبور 
نباشند به مرکز شهر بروند و از ترافیک کاسته شود. از طرفی دیگر ساکنان خواستار افزایش 
امنیت در این منطقه هستند که تاریکی ها در ناامنی ها بی تاثیر نیست. برخی خیابان ها نیاز 
به روکش و ترمیم آســفالت دارند و علائم راهنمایی و رانندگی بایستی در خیابان ها و معابر 
بطور کامل نصب شــود و با ســارقان این علائم و خریداران آنها به عنوان ضایعات برخورد 
شــود. شهرداری، راه وشهرسازی وشورای شهر و سایر دستگاه های خدمات رسان و اجرایی 
و... بایستی نقشه راهی را برای رفع مشکلات این شهرک و ارتقای امنیت با مدیریت استاندار 
هرمزگان و فرماندار بندرعباس ترسیم نمایند تا افزایش رضایت ساکنان را به همراه داشته باشد.
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یک هزار تاکسی شهری اهواز نوسازی 
می شوند

  حسن سیلاوی سرویس استان ها // شهردار اهواز 
از برنامه ریزی برای نوسازی یک هزار تاکسی خبر داد 
و گفت: با مجوز شــورای شهر، بخش مهمی از کارمزد 
بانکی تسهیلات نوسازی تاکسی ها را شهرداری متقبل 
شده اســت. به گزارش خبرنگار دریا ؛ رضا امینی در 
جمع خبرنگاران، اظهار کرد: شهرداری اهواز در راستای 
تقویت حمل و نقل ناوگان عمومی، نوسازی یک هزار 
تاکسی را هدف گذاری کرده است که تاکنون 560 نفر در 
این طرح ثبت نام کرده اند و امروز 40 دســتگاه تاکسی 
نوسازی  شــده رونمایی شــد.به گزارش ایسنا، وی با 
بیان اینکه اینکه به تدریج این تاکســی ها وارد ناوگان 
می شوند، افزود: امیدواریم با حمایت بانک ها در زمینه 
اعطای تسهیلات به رانندگان این کار انجام شود. با مجوز 
شورای شــهر، بخش مهمی از کارمزد بانکی تسهیلات 
نوسازی تاکسی ها را شهرداری متقبل شده است. با این 
اقدامات ناوگان تاکســیرانی به سرانجام خوبی خواهد 
رسید. شــهردار اهواز گفت: امروز استاندار خوزستان 
دستور اجرای طرح ساماندهی مسافربران شخصی را نیز 
داد و سازمان تاکسیرانی موظف به اجرای مقدمات این 
طرح شــد. وی در خصوص ناوگان اتوبوسرانی شهری 
نیــز بیان کرد: به ازای هر یک هزار نفر، یک دســتگاه 
اتوبوس مورد نیاز است اما متاسفانه اهواز با حدود یک 
میلیــون و 300 هزار نفر جمعیــت، تنها 100 اتوبوس 
داشت. 129 اتوبوس یارانه ای از دولت خریداری شده 
و تاکنون 46 دســتگاه از این تعداد وارد ناوگان شــده 
است. باید تعهدات دولتی 83 دستگاه اتوبوس دیگر نیز 
انجام شــود که قول داده اند به زودی این اتوبوس ها هم 
به ناوگان افزوده شود. امینی عنوان کرد: بخشی از نیاز 
به اتوبوس هم از طریق بخش خصوصی تامین می شود 
که مذاکرات اولیه آن انجام شــده است.وی با اشاره به 
وضعیت پروژه مترو، افزود: چند ســال است که پروژه 
متروی اهواز زمین گیر شده اســت که با همت مدیران 
استانی و استاندار خوزستان، کار آن به سرانجام رسید 
و در حــال تحویل گرفتن کارگاه ها هســتیم. به زودی 
امضای تفاهم نامه اجرای این پروژه عملیاتی می شود و 
امیدواریم به زودی شاهد ادامه اجرای عملیات عمرانی 
این پروژه باشیم.شــهردار اهواز گفت: امیدواریم با این 
اقدامات و مشارکت مردم در رعایت مقررات راهنمایی 
و رانندگی، شــاهد شهری منظم با تسهیل عبور و مرور 

باشیم.

عکس روز

امین زارعی کاشت گل های فصلی در بندرعباس

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی

حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار خوزستان گفت: 
بیش از یک سال را از دست داده ایم و اکنون باید دو برابر گذشته 
کار کنیم تا این عقب ماندگی در بحث طرح نهضت ملی مســکن 

استان را جبران کنیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی اکبر حســینی محراب در نشست 
شــورای مسکن خوزستان که در اهواز برگزار شد، اظهار کرد: طرح 
نهضت ملی مسکن شاید بتواند فرصتی باشد تا افرادی که نمی توانند 
خانه دار شــوند را صاحبخانه کند.وی افــزود: اگر جدیتی که اکنون 
وزارت راه و شهرســازی در بحث نهضت ملی مسکن دارد از ابتدای 

دولت وجود داشت اکنون در میانه راه این طرح بودیم. وی افزود: بیش 
از یک سال را از دست داده ایم و اکنون باید دو برابر گذشته کار کنیم 
تا این عقب ماندگی در بحث طرح نهضت ملی مسکن استان را جبران 
کنیم.استاندار خوزستان با اشاره به قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت گفت: با توجه به عقب ماندگی ها از نرخ جمعیت، باید وعده ها 
در طرح نهضت ملی مسکن محقق شود و اقداماتی که در بحث تامین 

زمین برای خانوارها قول داده شده است عملی شوند.
  حسینی محراب عنوان کرد: بحث مسکن مهر خوزستان حتما تعیین 
تکلیف شود زیرا این بحث در حال تبدیل شدن به یک پاشنه آشیل 

است و باید با تعامل و مدیریت این مساله حل شود.وی افزود: روند 
پرداخت تسهیلات بانک ها در خوزستان خوب بوده اما باید بهتر عمل 
کنند تا جریان مسکن سازی برای افراد فاقد مسکن و جوانان رونق 

بگیرد.
  اســتاندار خوزستان با اشــاره به ساخت مسکن در صنعت شهرها، 
گفت: طرح صنعت شــهر یکی از اقدامات خوبی است که می تواند به 
بحث خانه دار کردن کارگران و مهندسان و... کمک کند و شرکت ها و 
مدیران عامل برای رونق این طرح ها تلاش کنند و وارد میدان شوند تا 

صنعت شهرها در استان محقق شوند.

تاکید استاندار خوزستان بر جبران عقب  ماندگی طرح نهضت ملی مسکن

تخصیص اعتبارات
 برای حمایت از ورزشکاران بوشهر

ابوالحســن جعفری سرویس  سید 
اســتان ها // اســتاندار بوشهر از 
تخصیص اعتبارات لازم برای حمایت 
از ورزشــکاران و تیم های ورزشی 

استان بوشهر خبر داد. 
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ احمد 
محمدی زاده در آیین تجلیل از مدال آوران 
بوشهری در مسابقات پاراآسیایی هانگژو 
چین گفت: یکــی از ظرفیت های مهم 
ورزش های ســاحلی و دریایی استان 
بوشهر پیست قایقرانی است.وی اضافه 
کرد: این پیســت در »خور لشکری« 
بوشهر از بهترین پیست های ایران است 
و نیاز به لایروبی دارد و برای تحقق این 
مهم پیگیری آن در دستور کار قرار دارد 
تا آرزوی دیرینه ورزشکاران قایقران در 

لایروبی این اسکله و خور محقق شود.
محمدی زاده اضافه کرد: با لایروبی این 
اسکله و خور، به بهترین پیست قایقرانی 
کشور تبدیل و زمینه برگزاری مسابقات 
ملی و بین المللی در استان بوشهر فراهم 
می شــود و این مهم در دستور کار قرار 
دارد و تلاش می شود سازوکار اجرایی 
آن فراهم شــود.وی با بیــان اینکه این 
ورزشکاران مایه افتخار ایران اسلامی و 
استان بوشهر هستند، گفت: کسب 6 مدال 
نقره و برنز رقابت های پاراآسیایی متعلق 
به ورزشکاران استان بوشهر بود.استاندار 
بوشــهر از اقدام شایســته، ارزشمند و 
غیرتی ورزشکاران اســتان بوشهر در 
ایــن رقابت هــا در کســب مدال های 
برتر قدردانی کــرد و گفت: حمایت از 

ورزشــکاران به ویژه مــدال آوران در 
سطوح مختلف ملی، آسیایی و بین المللی 
در دستور کار قرار دارد و از همه تیم ها 
و هیئت های مختلف ورزشــی حمایت 

می شود.
  وی از تخصیــص اعتبارات لازم برای 
حمایــت از ورزشــکاران و تیم های 
ورزشــی اســتان بوشــهر خبر داد و 
بیان کرد: امســال از محــل اعتبارات 
مسئولیت های اجتماعی نفت به تیم های 
ورزشی کمک می شــود و این مهم در 
با  دارد.محمدی زاده  قرار  کار  دســتور 
اشاره به مشــکلات ورزشکاران افزود: 
مشــکلی کــه ورزشــکاران از جمله 
مدال آوران پاراآســیایی بــا آن مواجه 
هستند موضوع اول مسکن است که در 
این راستا حل مشکل مسکن همه اقشار 
از جمله ورزشکاران در دستور کار قرار 
دارد و قرار شــد با پیگیری مدیران کل 
ورزش و جوانان و راه و شهرسازی حل 
مشکل مســکن مدال آوران پاراآسیایی 
در اختصــاص زمیــن یــا واگذاری 
آپارتمان های در حال ساخت در قالب 
نهضت ملی مسکن تسریع شود.استاندار 
بوشهر به اشتغال ورزشکاران نیز اشاره 
کرد و گفت: برای حل مشــکل اشتغال 
پارآســیایی روش های  ورزشــکاران 
از جمله پرداخت تســهیلات  مختلف 
گرفت  قرار  توجه  مورد  اشــتغال زایی 
و روش های دیگر قابل بررســی است 
که قرار شــد مدیرکل ورزش و جوانان 

پیگیری لازم داشته باشد.

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // مدیر کل منابع 
طبیعی استان کرمان گفت: کاشت یک میلیارد درخت یک 
طرح مردمی و اجتماعی است. دارای شیوه نامه اجرایی، 
شــرح خدمات، دســتورالعمل اجرایی و بســته های 
سیاســتگذاری اســت و برای اجرایی شدن این طرح 
نهادها و دستگاه های مختلف و صنایع مشارکت دارند. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ علیرضا ابوالحســنی ، در 
نشست هماهنگی مشارکت صنایع در اجرای طرح مردمی 
کاشت یک میلیارد درخت در کشور با مدیر کارخانه فولاد 
شهرستان راور با بیان اینکه اجرای این طرح مردمی برای 
کشور پر اهمیت اســت، اظهار کرد: پس از کاشت درخت 
توسط رهبر معظم انقلاب، بسیاری از دستگاه های نظامی 
و غیرنظامــی در امر درختکاری ورود کرده و مشــارکت 
در طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت را برای خود 
وظیفه و تکلیف دانسته اند.ابوالحســنی با اشاره به تشکیل 

کنوانســیون های متعــدد محیط زیســتی در پی تخریب 
جنگل ها و منابع طبیعی از جمله کنوانســیون تغییر اقلیم، 
کنوانســیون مقابله با بیابان زایی و کنوانسیون تنوع زیستی 
در دنیا، تصریح کرد: این کنوانسیون ها تصمیم گرفته اند تا 
ســال 2030 میزان تولید کربن و گازهای گلخانه ای را به 
صفر برســانند و از این رو کاشت یک تریلیون درخت تا 
ســال 2030 هدفگذاری شده است. مدیرکل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان کرمان گفت: طرح کاشت یک میلیارد 
درخت در کشور از یک سند پشتیبان برخوردار است و این 
سند توسط دفتر شورای عالی جنگل و با همکاری معاونت 
امور جنگل تهیه و در اختیار صاحب نظران، اساتید، مدیران 
و مرکز تحقیقات جنگل ها و مراتــع قرار گرفته و نظرات 
تکمیلی آنان اخذ شــده است. مدیرکل منابع طبیعی استان 
کرمان افزود: کاشت یک میلیارد درخت یک طرح مردمی 
و اجتماعی است. دارای شیوه نامه اجرایی، شرح خدمات، 

دستورالعمل اجرایی و بسته های سیاستگذاری است.وی 
بیان کرد: برای اجرایی شدن این طرح نهادها و دستگاه های 
مختلف و صنایع مشارکت دارند و تفاهمنامه های زیادی با 
بخش های مختلف دولتی و غیردولتی امضاء شده است. 
هدف این طرح افزایش ســرانه جنگل در کشور و به تبع 
آن اســتان اســت و همه این درختان در مناطق جنگلی 
کاشــته نمی شوند، کاشــت درخت در اراضی حاشیه ای 
جاده ها، اطراف و محوطه کارخانجات، پادگان های نظامی، 
بوستان ها و ... هم در برنامه قرار دارد.ابوالحسنی با اشاره 
به اینکه در مباحث مردمی ســازی و مشارکت، بخشی از 
درختکاری را صاحبان صنایع انجام می دهند و در اراضی 
کشاورزی مدیریت با خود مردم است، گفت: طرح مردمی 
کاشت یک میلیارد درخت یک طرح مکان محور است و 
تمامی درختان در مکان های مطالعه شده کاشته می شوند.
نادر شعبانی مدیر کارخانه فولاد راور نیز در این نشست 
آمادگی این مجموعه را در راســتای عمل به مسئولیت 
اجتماعــی و همراهی با فعالیت های احیاء منابع طبیعی و 
زیست محیطی اعلام کرد و گفت: مجموعه فولاد راور در 
راستای عمل به مسئولیت اجتماعی با اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان در تعامل و همکاری کامل خواهد بود.
وی با اشــاره به راه اندازی تصفیه خانه آب کارخانه فولاد 
گفت: تامین آب و نهال با کیفیت و سازگار با اقلیم منطقه، 
از نکات مهم اجرای موفق نهالکاری اســت و با توجه به 
منبــع آبی در اختیار این کارخانه و نهال های با کیفیت که 
مقرر شــد از طرف اداره کل منابع طبیعی در اختیار این 
مجموعه قرار گیرد ابراز امیدواری کرد که کارخانه فولاد 
راور نقش خــود را در اجرای این طرح مهم و مردمی و 

افزایش فضای سبز استان و کشور به خوبی ایفا کند.

مدیرکل منابع طبیعی کرمان  اعلام کرد

اجرای موفق طرح مردمی
 کاشت یک میلیارد درخت در کرمان با مشارکت صنایع 

خبر
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فرهنگ و هنر

مروری بر استعفای مرضیه برومند 
  گروه فرهنگی // ســرانجام آنچه از ابتدا هم قابل پیش بینی بود، اتفاق 
افتاد و مرضیه برومند در کمتر از یک سال، عطای مدیرعاملی خانه سینما 
را به لقایش بخشید! مرضیه برومند، کارگردان خاطره ساز و محبوب سینما 
و تلویزیون ایران که در طول چهار دهه گذشــته آثار ماندگار بسیاری را در 
قاب تلویزیون و پرده نقره ای سینما به ثبت رسانده، در زمستان سال گذشته، 
با پیشــنهاد مدیرعاملی خانه سینما از سوی محمدمهدی عسگرپور مواجه 
شد و با وجود تردیدهای جدی ای که داشت، آن را پذیرفت.انتصاب مرضیه 
برومند به مدیرعاملی »خانه سینما« آن قدر اتفاق مبارکی بود که تعداد قابل 
توجهی از چهره های معتبر سینما، پس از مدت ها برای مراسم معارفه او در 
خانه هنرمندان گرد هم آمدند.مرضیه برومند در روز معارفه خود گفت: »قول 
می دهم تلاش کنم تا تعادلی بین احساســات و عقلانیت خود برقرار کنم تا 
در آرامش واقع گرایانه و بدون سیاست زدگی برنامه های خانه سینما را دنبال 
کنم. به خاطر منافع خانه سینما اهل تعامل و گفت وگو هستم و از درون خانه 
سینما از نظرات تمام صنوف بهره مند می شوم«.حدود سه ماه پس از مراسم 
معارفه، مرضیه برومند در یک نشست رسانه ای مقابل خبرنگاران از دغدغه ها 
و اولویت های خود در »خانه سینما« گفت و  بیان کرد درباره »مشکلات مالی 
خانه سینما« کابوس می بیند و مجبور به استفاده از قرص های آرامبخش شده 
است. همان  جا بود که تأکید کرد با مسئولان سازمان سینمایی و ارشاد بر سر 
»ماهیت خانه سینما« اختلاف نظر جدی دارد.مهم ترین چالش مرضیه برومند 
در کسوت مدیرعاملی خانه سینما، حل اختلافات مسئولان با هنرمندان بود 
علاوه بر این، اختلاف های درونی خانه ســینما و نبود تعامل درست میان 
صنوف سینمایی هم در این خستگی بی تأثیر نبود، چه اینکه استعفای ناگهانی 
فرهاد توحیدی از ریاست جشن خانه سینما و معلق ماندن این رویداد هم 
نشانه ای از همین اختلافات پشت  پرده بود.در این میان حاشیه هایی همچون 
سخنرانی برومند در آیین بدرقه پیکر زنده یاد داریوش مهرجویی هم سبب شد 
تا برخی جریان های رسانه ای و محافل سینمایی تصمیم به تسویه حساب با 
او بگیرند. البته به استناد متن منتشر شده از مرضیه برومند، تاریخ استعفای 
او 10 مهرمــاه و پیش از ماجرای تشــییع پیکر مهرجویی و تبعات پس از 
آن بوده و باید اعتراف کرد آنچه در پشــت  پرده جریان داشــته، گویی در 
خستگی خانم کارگردان، مؤثرتر از حاشیه های بیرونی بوده است. برومند در 
متن استعفایش بر دو نکته تأکید کرد: »پیچیدگی و تناقض های درون خانه 
سینما« و »لجبازی، عناد و بی مهری مسئولان«. به قول محمود گبرلو، همین 
دو نقد منصفانه مرضیه برومند سال ها گریبان صنعت سینمای ایران را گرفته، 
نه تماشاگر از آن سود برده، نه مسئولان بهره ای بردند و نه اهالی سینما به سر 
و سامانی رسیدند.گبرلو در واکنش به استعفای مرضیه برومند بر نگرانی هایی 
که او در قامت مدیریتی داشته، صحه گذاشته و گفته است: »تا کی این جنگ 
و دعوا و اختلاف های فرســوده و پوچ ادامه دارد؟ چرا اهالی سینما به خود 
نمی آیند و مسئولان عامل وحدت و همدلی نمی شوند؟ »خانه سینما«یی که 
قدرت ندارد نقشی در پیشبرد سرنوشت اهالی سینما داشته باشد و »مسئولی« 
که نمی تواند از حضور اهالی سینما درست برنامه سازی کند، نباشد بهتر است«.

گروه فرهنگی // آلبوم »ضمانت نامه آهو« اثری از 
رضا دبیری نژاد به تازگی به بازار نشــر آمده است. 
این کتاب صوتی شامل هشــت قطعه موسیقی و 
 برگرفته از داســتان عامیانه ضمانت آهو توســط
 امام رضا )ع( اســت که با خوانــش و تدوین تینا 
میرکریمی و تصویرگری مهدی تمیزی به سرانجام 

رسیده و در دسترس مخاطبان قرار گرفته است. 
    به گزارش قدس آنلاین، »ضمانت نامه آهو« هشت 
روایت از هشت زن است که نام هر یک از آن ها آهو 
اســت و در مواجهه با اعتقادی به نام امام هشتم)ع( 
روایتی را تولید کرده اند. اســاس این روایت ها، عشق 
و ارادت مــردم ایران به امام رضــا)ع( در زمان ها و 
مکان های مختلف است. این اثر در زمان چاپ فیزیکی 
توانست در یازدهمین دوره جشنواره کتاب سال رضوی 
برگزیده شود. از رضا دبیری نژاد که رئیس اداره موزه 
ملی ملک است، آثار دیگری از جمله »موزه خوانی«، 
»موزه، ویترین، پنجره، آینه« شامل مقالات و »تهران به 

روایت موزه ها« منتشر شده است.  
* متن کتاب روحیه نقالی و روایت گری دارد

    دبیری نژاد در ابتدا با اشــاره به اینکه کتاب صوتی 
»ضمانت نامه آهو« چند سال پیش توسط انتشارات 
به نشــر منتشر شــده بود، گفت: چند سال پیش متن 
این کتاب را به مناسبت ولادت امام رضا)ع( نوشتم و 
تصمیم داشتم در روز ولادت به صورت خوانش اجرا 

شود. به همت یکی از دوستانم این کتاب تصویرسازی 
شد و چون احساس می کردم متن کتاب روحیه نقالی 
و روایت گری دارد، با الهام از چاپ سنگی های قدیمی 
تصویرگری شد. این کتاب نوعی روایت نامه است. در 
هر یک از هشت اپیزود این کتاب، شخصیت های اصلی 
یعنی آهو، ضامن و صیاد حضــور دارند. در یکی از 
اپیزودها، آهو نام زنی در جنوب، در داستانی دیگر آهو 
نام دختری در خراســان و در یک داستان نیز آهو نام 
زنی در کلانشهر تهران است. هر کدام از این آدم ها بر 
مبنای نیازهای خود با این داستان در ارتباط هستند. 
سعی بر این بود آیتم ها به صورت منظم چیدمان شود 
و از موسیقی های هر منطقه برای روایت بهتر استفاده 

شده است.
*  تولیدات فرهنگی، زیست فرهنگی ما را نشان 

می دهد
  وی ادامه داد: کتاب صوتی بین کتاب، پادکســت و 
حــوزه نمایش قــرار می گیرد و این امــکان را دارد 
که از مدیای صدا، موســیقی و خوانــش بهره ببرد. 
 امروزه گسترش مدیاهای مختلف، فضاهای تولید را 
ســهل الوصول تر کرده و تولیدات می تواند به صورت 
فردگرایانه باشــد و حتی دسترسی ها آسان تر شده و 
این دسترسی ها می تواند فضای ارتباطی بیشتری برای 
مخاطب فراهم کند و دیگر محدود به نشــر فیزیکی 
نیست، بلکه بی پایان می شود. او همچنین گفت: مسئله 

خوانش در جامعه امروز صرفاً خوانش مکتوب نیست 
و شامل خوانش دیداری و خوانش هایی که با تجربه 
اتفاق می افتد هم می شود. اگر ما بتوانیم هر اثر فرهنگی 
را تبدیل به فضای جدیدی برای توسعه فرهنگی کنیم، 
بسیار ارزشمند است. تولیدات فرهنگی هستند که نشان 
می دهند ما در فرهنگ خود چطور زیســت می کنیم. 
هدفمان این است که این کتاب و رویکرد فرهنگی به 
دست اهلش برسد و ما بتوانیم از این طریق ارتباطمان 

را با مخاطب حفظ کنیم.
*  استفاده بهینه از میراث های گذشته

این نویســنده کتاب با ذکر این نکته که مفهوم و شکل 
خوانش در جامعه امروزی در حال تغییر است، افزود: 
مرزهای کتاب صوتی، پادکست و... هنوز نامشخص 
است و باید با کســب تجربه جایگاه خود را بدست 
آورند. امروزه ســبک زندگی در حال تغییر اســت و 
مدیاها امکان گذر از مرزهای بسته را فراهم می کنند. 
همان طور که مفهوم خبر و خبررسانی نیز شکل های 
مختلفــی را تجربه می کند و دیگر در قالب روزنامه و 
رســانه های صوتی، تصویری گذشته نیستند، مفهوم 
نویسنده، خوانشگر و یا روایتگر نیز در حال تغییر است. 
   در کتــاب روایت نامه، ما از ســنت روایت گری یا 
روایت نویسی در گذشته که بیشــتر شیوه مونولوگ 
دارند، اســتفاده می کنیــم. ما در ادبیات یک شــیوه 
تک گویی داشتیم که حاصل آن می توانست روایت گری 
باشد و این روایت گری در قالب نقالی ها و پرده خوانی ها 
شکل می گرفت و بسیاری از قصه گویی ها و افسانه ها بر 
پایه این موضوع طراحی می شدند. ما در حال حاضر 
می توانیم از الگوها و میراث های روایی گذشــته در 
قالب های جدید اســتفاده کنیم. رئیس موزه ملک در 
پاســخ به این پرسش که تفاوت روایت گری در کتاب 
صوتی نســبت به پادکست چیســت، گفت: تفاوت 
پادکست با کتاب صوتی در این است که کتاب معمولًا 
یک منبع منتشر شده ای اســت که از قبل وجود دارد 

و آن را به فضای صوتی تبدیل می کنیم اما پادکســت 
یک فضای شنیداری دارد که ممکن است منبع مکتوبی 
از قبل نداشته باشد و براساس تجربیات جدید ساخته 
شود. کتاب صوتی یک فرصت و راهکار جدید در کنار 
پادکست و حتی مدیاهای چندرسانه ای است. امروزه 
گوشی های همراه به یک منبع اطلاعاتی تبدیل شده اند. 
  میزان اســتفاده از گوشی همراه به نسبت رسانه های 
دیداری و شنیداری بسیار بالاتر رفته و می تواند مفید 
باشد. مسئله مهم این است که خوانش بتواند اطلاعات، 
آگاهی و دانش جامعه را بالا ببرد و از هر جهتی قابل 
توجه است و ما باید نسبت به عناصر اطلاعاتی جدید 
توجه ویژه ای داشته باشیم. امروزه باید تصویرمان از 
خوانش را تغییر دهیم و آن را محدود به کتاب ندانیم. 
امکان دسترســی به منابع مطالعاتی از هر طریقی چه 
گوشی همراه و چه دیدن یا شنیدن مهم و قابل توجه 

است.
*  موســیقی مقامــی، گزینــه مناســب برای 

تنوع بخشی به هنر
  وی با اعتقاد بر اینکه روایت گری در حوزه فرهنگی 
محدود به ادبیات نیست، عنوان کرد: وقتی صحبت 
از نگارگری و نقاشی های عامیانه می کنیم باید بدانیم 
این هنرها بــر پایه روایت پیش می روند و به همین 
ترتیب سایر هنرها از جمله معماری، نواها، مقام ها 
و ترانه های موســیقی نوعــی روایت گری به همراه 
دارند. این موضوع می تواند کمکی برای جذاب سازی 
کتاب های صوتی و تولیدات شنیداری باشد. موسیقی 
مقامی بهانه خوبی برای تنوع بخشی است و در واقع 
می توانیم هویت فرهنگیمان را در تولید محصولات 
امروزی استفاده کنیم و محتوای خودمان را در ظرف 

امروز جای دهیم.
*  فقط مصرف کننده فرهنگی نباشیم

   دبیری نژاد با اشاره به اینکه مهم ترین وظیفه متولیان 
فرهنگی و هنرمندان این است که تولیدات فرهنگی 

داشته باشند و صرفاً مصرف کننده نباشند، بیان کرد: 
ما باید بر اساس باورها و درکمان از فرهنگ جدید 
و گذشــته نشان دهیم در زمانه خود چگونه زیست 
فرهنگی داریم و برای اینکــه بتوانیم امتداد حیات 
فرهنگی جامعه را حفظ کنیم باید تولید داشته باشیم.  
وی در خصوص ایجاد بسترهای فرهنگی با توجه 
به حضور امام رضا)ع( در کشــور گفت: باید قبول 
کنیم حضور امام رضا)ع( در کشور ما، نوعی قرابت، 
همسایگی، آشنایی و دروازه ای برای بخشی از میراث 
فرهنگی ما ایجاد کرده است. این همسایگی و آشنایی 
تأثیر جدی بر فرهنگ ما داشته و در ذهن و روح ما 
نهادینه شده اســت. وجود و حضور ایشان برای ما 
مانند یک ستون ویژه فرهنگی است که می توانیم از 
آن برای تکیه دادن و تقرب جستن استفاده کنیم. این 
تجلی فرهنگی بهانه و فرصت خوبی است که از آن 

برای تولیدات فرهنگی استفاده کنیم.
*  نگاه سنتی به موسیقی بومی و محلی

   وی در پایان افزود: متأسفانه نگاه بسته ای نسبت به 
میراث های فرهنگی وجود دارد و گاهی آن را کهنه و 
مربوط به گذشته تلقی می کنند. این موضوع به حوزه 
میراث های غیرملموس مانند موسیقی هم وارد شده و 
ما هر موسیقی که رنگ و بوی بومی و محلی دارد را 
در زمره بدوی و ســنتی می گذاریم و آن ها را از رده 
هنر فاخر خارج می کنیم در حالی که این ها ریشه های 
فرهنگی عمیقی دارند و حاصل سال ها تجربه فرهنگی 
هستند که امتداد یافتند. شاید به دلیل همین نگاه های 
طبقاتی به هنر است که نتوانستیم میراث های خودمان 
را به خوبی بشناسیم، آن ها را به بازتولید معاصر تبدیل 

کنیم و در زیست امروز خود جای دهیم.

گفت وگو با رضا دبیری نژاد نویسنده کتاب صوتی »ضمانت نامه آهو«؛    

هشت روایت عاشقانه

گروه فرهنگــی // از اواخر آبان تا آذر، ســریال های جدیدی با بازی 
 ســام درخشــانی، ســارا بهرامی، نیکی کریمی، مهران غفوریان و

 رضا عطاران، منتشر خواهند شد.
   طی شش ماه اول امسال سریال های مختلفی در نمایش خانگی منتشر 
شدند و بعضی از آن ها مانند »آمستردام«، »سیاه چاله«، »قهوه ترک«، »پدر 
گواردیولا« و »زخم کاری 2« به واسطه گروه بازیگران  و ستاره هایشان، 
جزو مجموعه های مورد انتظار این مدیوم محسوب می شدند اما اتفاقی که 
باید رقم نخورد. »آمستردام« مورد استقبال قرار نگرفت و قسمت پایانی 

آن به دلیل نامعلومی که هنوز هم رســما اعلام نشده، 
منتشر نشد، »سیاه چاله« به عنوان یک کمدی 

را  مخاطبان  رضایت  ســرگرم کننده 
جلب نکرد، »قهوه ترک«، »پدر 

گواردیــولا« و »زخم کاری 
ناامید  را  نیز مخاطبان   »2
مجموعه هایی  کردنــد. 
مانند »عقرب عاشق« و 
که جزو  نیز  »نیوکمپ« 
امیدهای نمایش خانگی 
که  نبودند، همــان طور 

پیش بینی می شــد تبدیل 
پربیننده ای  ســریال های  به 

نشدند. در این میان، هرچند که 
کمدی »مگه تموم عمر چند تا بهاره« 

پایین تر از انتظار ظاهر شد، اما سریال قابل 
قبولی بود و موفق شد رضایت نسبی مخاطبانش را به 

دست بیاورد، »حیثیت گمشده« نیز با قصه پرماجرا و جذابی که روایت کرد، 
با استقبال مواجه شد. اکنون در نیمه فصل پاییز، قرار است 5 سریال جدید 
به جدول پخش نمایش خانگی اضافه شوند، به این ترتیب شاهد دو سریال 
معمایی »شریک جرم« و »هفت« و سه مجموعه کمدی »داوینچیز«، »دفتر 
یادداشت« و »نیسان آبی 2« خواهیم بود. کدام یک از این سریال ها شانس 
بیشتری برای جذب مخاطب دارند؟ سابقه سازندگان آن ها چیست؟ کدام 

ستاره ها و چهره های محبوب در این سریال ها حضور دارند؟
*  داوینچیز   آذرماه

  پس از ســه مجموعه کمدی »مگه تموم عمر چندتا بهاره«، »سیاه چاله« 
و »نیوکمپ« که طی نیمه اول امسال در نمایش خانگی منتشر شدند، سه 
مجموعه کمدی جدید مانند »داوینچیز«، »دفتر یادداشت« و »نیسان آبی 
2« در راه هســتند و همزمان با یکدیگر منتشر خواهند شد. »داوینچیز« 
پس از »شبکه مخفی زنان« دومین سریال نمایش خانگی افشین هاشمی 
است. »شبکه مخفی زنان« چندان دیده نشد و مورد استقبال قرار نگرفت، 
توقف 9 ماهه در انتشار این مجموعه نیز کار آن را سخت تر کرد. هاشمی 
سپس در دومین ساخته خود به سراغ ژانر کمدی رفته، منتها »شبکه مخفی 
زنان« فضایی تاریخی داشت و »داوینچیز« تجربه متفاوتی بوده است. سام 
درخشانی و سیما تیرانداز نقش های اصلی سریال را برعهده دارند و زوج 
کمدی تازه ای هســتند. »داوینچیز« قصه این زوج به نام های »پرویز« و 
»ملیحه« را روایت می کند که مشــغول کار در یک موزه هستند، رخ دادن 
یک اتفاق در این موزه باعث می شود ماجراهایی برای آن ها پیش بیاید. مونا 
فرجاد و رضا بهبودی دیگر بازیگران ساخته هاشمی هستند. »داوینچیز« 
از حضور ستاره های کمدی بهره نبرده، اما تجربه قبلی افشین هاشمی یعنی 
»شبکه مخفی زنان« با بازی لیلا حاتمی بار دیگر ثابت کرد، حضور چهره ها 
ضامن موفقیت سریال نیست. علاوه بر این، سام درخشانی جزو بازیگران 

محبوب کمدی اســت و اگر سریال قصه ای جذاب و بامزه را روایت کند، 
می توان روی موفقیت آن حساب کرد.

* دفتر یادداشت   26 آبان
   از میان کمدی های  »داوینچیز«، »دفتر یادداشت« و »نیسان آبی«، برگ 
برنده اصلی در دست کیارش اسدی زاده و »دفتر یادداشت« است. اسدی زاده 
که سریال نمایش خانگی »کرگدن« و »هفت« را در کارنامه دارد، سومین 
ساخته خود را در ژانر کمدی تولید کرده است. او در اولین همکاری خود با 
رضا عطاران در مقام بازیگر، از حضور این ستاره محبوب و همچنین حسن 
معجونی برای نقش های اصلی سریال خود استفاده کرده و به 
غیبت عطاران در نمایش خانگی پایان داده است. 
علاوه بر زوج کمدی کنجکاوی برانگیز 
قصه، چهره هایی مانند مینا ساداتی 
و بیژن بنفشه خواه نیز در »دفتر 
یادداشت« ایفای نقش کرده اند، 
بنابراین شاهد ترکیب جدید 
بازیگــران  از  خوبــی  و 
خواهیم بود. به اســتثنای 
دیگر  »خرگیــوش«  فیلم 
آثار کارنامه نمایش خانگی 
سینمایی  و 

مینا 
ساداتی 

ی  کمــد
بنابراین  نیستند، 

حضور او در یک مجموعه 
کمدی تجربه متفاوتی برای این بازیگر اســت. حســن معجونی و بیژن 
بنفشه خواه هم سابقه خوبی در آثار کمدی دارند. یکی دیگر از ویژگی های 
این ســریال که توقعات را از آن بالا برده، ایده جالب قصه اســت. »دفتر 
یادداشت« یک کمدی جنایی است و قصه دو دوست »ایرج« و »حمید« 
را روایت می کند که از کودکی به پرونده های جنایی علاقه مند بوده اند، طی 
اتفاقی این دو رفیق وارد یک پرونده قتل های زنجیره ای می شوند! با توجه 
به این خلاصه داستان، انتظار می رود در »دفتر یادداشت« شاهد فضای تازه 

و متفاوتی باشیم.
*  شریک جرم   آذرماه

  مازیار میری و همایون اســعدیان پس از همکاری شــان با یکدیگر در 
مجموعه »خســوف«، سریال تازه ای به نام »شریک جرم« را در سکوت 
خبری تولید کرده اند. این ســریال برخلاف ساخته قبلی آن ها که قصه ای 
عاشقانه را روایت می کرد، در ژانر درام و جنایی جلوی دوربین رفته است. 
هرچند که »خسوف« به دلیل اتفاقات غیرمنطقی قصه مورد انتقاد بود، اما 

در مجموع داستان سریال، مخاطبان را درگیر کرد و با وجود گروه بازیگران 
تلویزیونی اش دیده شد. سابقه مازیار میری نشان می دهد این کارگردان رگ 
خواب مخاطب را می شناسد، بنابراین انتظار می رود »شریک جرم« بتواند 
تماشاگر را همراه کند. بازیگر اصلی این مجموعه سارا بهرامی است و نقش 
یک وکیل به نام »میترا« را برعهده دارد. رخ دادن یک جنایت در دفتر او 
باعث می شود که »میترا« برای دفاع از خودش، درباره یکی از موکلانش 
تحقیق کند و دردسرهایی برای او به وجود بیاید. بهرامی آخرین بار با سریال 
»خون ســرد« در نمایش خانگی ناکام بود و بــازی اش در این مجموعه 
رضایت مخاطبان را جلب نکرد، اکنون باید دید از فرصت »شریک جرم« 
چگونه بهره برده است. محمدامین شعرباف که با سریال »قورباغه« شناخته 
شد، سجاد بابایی که با مجموعه »خسوف« به شهرت رسید، علیرضا ثانی فر، 

المیرا دهقانی و مهتاب ثروتی دیگر بازیگران »شریک جرم« هستند.
*  نیسان آبی 2   ۱ آذر

  سریال کمدی »نیســان آبی« به کارگردانی منوچهر هادی در فصل اول 
چندان مجموعه پربیننده ای نبود و شوخی با مسئله خیانت و چند همسری 
در قسمت های پایانی آن نیز به مذاق مخاطبان خوش نیامد، اما در فصل 
دوم ادامه پیدا کرد. از آنجایی که هادی برای تولید »نیسان آبی 2« با فیلیمو 
به توافق نرسید، از کارگردانی این مجموعه انصراف داد و ساخت سریال به 
مسعود اطیابی سپرده شد. فصل اول این مجموعه درباره زندگی پرماجرای 
دو دوست »جمشید« )حسین یاری( و »رضا« )مهران غفوریان( بود و قصه 
فصل دوم نیز با حضور بازیگران اصلی »نیســان آبی 1« روایت می شود. 
حسین یاری، یکتا ناصر، مهران غفوریان، بهناز جعفری، ایمان صفا، گیتی 
قاسمی، غلامرضا نیکخواه، سیروس همتی و یوسف صیادی از بازیگران 
فصل اول هستند که در »نیسان آبی 2« نیز ایفای نقش کرده اند. مه لقا باقری 
و بیژن بنفشــه خواه که نقش یک خواننده را در سریال بازی کرده، 
بازیگران جدید فصل دوم هستند. با توجه به کیفیت فصل اول، 
توقعات از ساخته اطیابی بالا نیست. طبیعتا این مجموعه در 
مقایسه با »دفتر یادداشت« شانس زیادی برای دیده شدن 
ندارد، اما باید دید رقابت این ســریال با »داوینچیز« 
به کجا خواهد رســید. مســعود اطیابی کمدی های 
پرفروشی را در کارنامه سینمایی خود دارد، اما پیش 
از این با مجموعه کمدی »جادوگر« حضور موفقی 

در نمایش خانگی نداشته است.
*  هفت   23 آبان

  سریال »هفت« طی سال های 99 و 1400 تولید شده 
و تاخیر در انتشار آن باعث شده این مجموعه همزمان با 
ساخته جدید کیارش اسدی زاده یعنی کمدی »دفتر یادداشت« 
منتشر شود، به این ترتیب اسدی زاده همزمان با دو سریال خود که 
فضای متفاوتی دارند به نمایش خانگی می آید. »هفت« بازیگران فراوانی 
دارد و با ترکیبی از چهره هایی محبوب و باسابقه مانند نازنین بیاتی، نیکی 
کریمی، مینا ســاداتی، بابک حمیدیان، هانیه توسلی، امیر جعفری، علی 
مصفا، پانته آ بهرام، مهدی هاشمی، فرزاد حسنی و حدیث میرامینی، شانس 
کمی برای جلب توجه مخاطب ندارد. سریال »هفت« درباره یک گروه 
هفت نفره اســت که تصمیم می گیرند انتقام خون دوست شان را از یک 
مافیای مواد مخدر بگیرند، بنابراین دست به کارهای خطرناکی می زنند. 
اگر این مجموعه قصه جذابی نداشته باشد و نتواند آن را خوب و پرهیجان 
روایت کند، احتمالا »هفت« نیز مسیر »آمستردام« و دیگر سریال های 
مشابه را در پیش خواهد گرفت که با وجود گروه بازیگران خوب، اما در 
نهایت به ناکامی رسیدند. امیر جعفری و علی مصفا که با »مرداب« و »مگه 
تموم عمر چند تا بهاره« در نمایش خانگی حاضر هستند، با این مجموعه 
حضور خود را در این مدیوم تمدید می کنند و نیکی کریمی نیز تقریبا یک 
سال پس از سریال »یاغی«، با مجموعه »هفت« به نمایش خانگی باز 

می گردد./ خراسان 

جان تازه نمایش خانگی با کمدی ها و معمایی ها؟

خبر

 گــروه فرهنگی // در پــی انتقادهای چنــد روز اخیر به 
طرح مطلبی از سوی یکی از مهمانان برنامه ای در تلویزیون، 
روابط عمومی سازمان صداوسیما تلاش کرد بدون نام بردن 
از فرد خاصی، یادآور شود که موضع کارشناسان این رسانه 

لزوما موضع صداوسیما نیست. 
   به گزارش ایسنا، اگرچه در اطلاعیه منتشرشده توسط روابط 
عمومی صداوســیما از برنامه و مهمــان به خصوصی نام برده 
نشده اســت، اما با توجه به صحبت های اخیر یکی از مهمانان 
صداوسیما که ایران را متعلق به قشر خاصی از جامعه دانسته بود 

و بازتاب های مختلف و گسترده پیرامون نظر او، روابط عمومی 
رسانه ملی تلاش کرد به منظور تنویر افکار عمومی اطلاعیه ای 

را صادر کند.
در متن این اطلاعیه آمده است:

»در پی بازتاب های مختلف و گسترده پیرامون نظرات یکی از 
کارشناسان یکی از برنامه های زنده سیما، روابط عمومی رسانه 
ملــی به منظور تنویر افکار عمومی، مجــددا اعلام می کند در 
برنامه های زنده صداوسیما؛ که جزء لاینفک برنامه های رادیویی 

و تلویزیونی است، مهمانان بعضا سخنان و نظرات شخصی خود 
را حتی خارج از موضوع و محورهای تعیین شده برای برنامه 
اظهار می دارند که بدیهی است اظهارات آنان الزاماً موضع رسمی 

رسانه ملی نیست.
   روابط عمومی سازمان صداوسیما با وجود بارها اعلام رسمی 
و مکرر این موضوع در موارد پیشــین، مجددا تاکید می کند که 
مواضع مهمانان و کارشناسان برنامه های زنده چه در گذشته و 

چه در آینده الزاما موضع رسانه ملی نیست.«

صداوسیما تاکید کرد

 موضع مهمانان برنامه های زنده الزاما موضع ما نیست

آگهي مناقصه عمومي یك مرحله اي 
)2002001105000194( شرکت ملی پالایش 

پخش فرآورده های نفتی ایران
شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران

مناقصه گزار : شركت خطوط لوله و مخابرات نفت ايران – منطقه خلیج فارس
موضوع مناقصه :  پیمان راهبری وسائط نقلیه سبک ، سنگین و ساختمانی منطقه خلیج فارس

مبلغ برآورد مناقصه : 140.424.699.349  ريال 1- محل و مكان اجراي كار:  بندرعباس، مركز منطقه خلیج فارس و مراكز انتقال 
نفت تابعه  2- مدت اجراي كار:  يک سال شمسی

3- نام دستگاه نظارت: واحد ترابری شركت خطوط لوله و مخابرات منطقه خلیج فارس
 4- قیمت ها متناسب با كالاي ساخت داخل با لحاظ كیفیت ارائه گردد.

5- روش ارزیابی مالی: دســتورالعمل ارزيابی و فرآيند قیمت متناســب در مناقصات صنعت نفت به شــماره 796-20/2 مورخ 
1399/12/11 وزارت نفت میباشــد. نوع و مبلغ تضمين شركت در فرآیند ارجاع كار : مبلغ 7.021.234.967  ريال   بصورت يک 
يــا تركیبي از ضمانت نامه هاي مندرج در بند هــاي الف، ب، پ ،ج ،چ ،ح ، خ ماده 4 آيین نامه تضمین معاملات دولتي به شــماره 

50659/123402 مورخ 1394/9/22 هیأت محترم وزيران می باشد.
 تضمین وجه نقــد  میبايست به شماره شبا IR  320100004101046871202043 بــانک مركزي  به نام شركت خطوط لوله 
ومخابرات نفت ايران منطقه خـــلیج فارس- تنخواه گردان منطقه خلیج فارس واريز گردد ضمناً ضمانتنامه يا رسید وجه آن در سامانه 
بارگذاري گردد .  - درج كد اقتصادي و شناسه ملي جهت اشخاص حقوقي در پیشنهاد قیمت مندرج در سامانه ستاد الزامی می باشد.  
- دارا بودن و بارگذاری گواهینامه تعیین صلاحیت معتبر در رشته خدمات عمومی از وزارت تعاون ، كار و رفاه اجتماعي الزامي میباشد. 

- دارا بودن و بارگذاری گواهینامه تايید صلاحیت ايمني معتبر از وزارت تعاون ، كار و رفاه اجتماعي الزامی می باشد.  
- زمان و نحوه  خرید اسناد مناقصه  از سامانه: شركت كنندگان مهلت دارند  تا ساعت 14:00  مورخ 1402/08/27 و با مراجعه به  
سامانه تداركات الكترونیكي دولت) ستاد( به نشاني  www.setadiran.ir نسبت به خريد اسناد و پرداخت هزينه از طريق اتصال به 
درگاه پرداخت الكترونیک اقدام نمايند. لازم به ذكر است كلیه مراحل برگزاري مناقصه از فرخوان تا انتخاب برنده از سايت مزبور انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي در سامانه ستاد ، نسبت به ثبت نام و اخذ گواهي امضاء الكترونیكي 
اقدام نمايند و جهت  عضويت با پشــتیباني سامانه ستاد به شماره 02141934 تماس حاصل فرمايند. ضمنأ درج كامل آدرس محل 
اقامتگاه شخص حقوقی )آدرس پستی شركت(، شماره فكس و تلفن شركت و مديران شركت در سامانه تداركات الكترونیک دولت 

جهت ارسال دعوتنامه و هرگونه اطلاع رسانی برای كلیه شركت كنندگان در مناقصه الزامی است. 
- زمان و مهلت تكميل و بارگزاري پيشنهادات در سامانه :شركت كنندگان مي بايست تا ساعت  14:00 مورخ  1402/09/11 نسبت 
به تكمیل اسناد مربوطه و بارگزاري در سامانه تداركات الكترونیک دولت) ستاد(  و تحويل اصل پاكت الف )ضمانتنامه شركت در فرآيند 
ارجاع كار/ اصل رسید واريز وجه نقد( را لاك و مهر شده در مهلت مقرر در اين بند به دفتر كمیسیون مناقصات تحويل و رسید دريافت 
نمايند.- زمان و محل گشایش پاكات : پیشنهادهاي واصله در ساعت 09:30  مورخ 1402/09/18  در محل كمیسیون مناقصات به 
آدرس:  تهران- خیابان سپهبد قرني- نرسیده به خیابان سپند- پلاك 188-  طبقه  هشتم از طريق سامانه تداركات الكترونیک دولت 
) ستاد( بازگشايي و خوانده خواهد شد.حضور شركت كنندگان در مناقصه  در محل كمیسیون مناقصات در روز بازگشايي پاكات الزامي 
مي باشد.-زمان و مكان جلسه توجيهی: جلسه توجیهي با شركت كنندگان جهت بازديد از محل انجام كار، در تاريخ 10:00  ساعت 
1402/09/01  به نشاني بندعباس – میدان اسكله شهید باهنر - بلوار پاسداران –– نبش هتل رستوران نقش جهان – رو به روی پرسی 
گاز-شركت خطوط لوله و مخابرات نفت منطقه خلیج فارس برگزار میگردد.جهت كسب اطلاعات بیشتر درخصوص موضوع كار مناقصه 
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مفقودی
پروانه کسب  به شماره 7277/ت پ ک /98 

تاریخ صدور1398/11/8 
صنف پوشاک بانوان بنام محمد اسلامی 

رمچاهی به آدرس روستایی درگهان 
مجتمع تجاری بازار قدیم درگهان طبقه 

همکف سرای ملت لاین وسط پلاک 814 
مفقود شده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مشاوره

  رفتار پرخطر، هر رفتاری است که نوجوانان را در معرض 
عواقب منفی در آینده قرار دهد، مانند آســیب دیدن سلامت 
جســمی، روانی و یــا حتی مرگ. به طور کلی هر انســان 
بزرگســالی، برخی اشتباهات از دوران نوجوانی را به خاطر 
می آورد که می توانستند منجر به نتایج بدی شوند، اما به هر 
رفتار بد یا اشــتباه رفتار پر خطر گفته نمی شود. رفتارهای 
پرخطر میزان و شــدتی بیشتر از صرفاً آنچه اشتباه می نامیم 
دارند. یکی از دلایلی کــه رفتار پرخطر در دوران نوجوانی 
بسیار رایج است، به این خاطر می باشد که مغز نوجوانان هنوز 
کاملًا رشــد نیافته است. در نتیجه، نوجوانان از فکر کردن به 

پیامدهای درازمدت رفتار خود ناتوان اند. 
* رفتارهای پرخطر فرزندان باید ازدوران کودکی پیشگیری 
شود در غیر این صورت می تواند عواقب بدی را برای فرد، 

خانواده و جامعه به همراه داشته باشد.
* بســیاری از رفتارهای پرخطر ریشه روانشناختی دارند 
و متناســب با شــرایط روانی افراد اتفاق می افتد از این رو 
می بایست این رفتارهای پرخطر به طور جدی مورد ارزیابی 

و پیشگیری قرار گیرد.
* برخی مثال آســیب های اجتماعی و اعتیاد از رفتارهای 
پرخطری است که متاسفانه گاهی در سنین کودکی و نوجوانی، 
گریبانگیر فرزندان می شود. در همین خصوص، آموزش و 
یادگیری می تواند مانع انجام بســیاری از رفتارهای پرخطر 
شود که در این زمینه خانواده ها و مراکز آموزشی و رسانه ها 

نقش مهمی در ارائه آموزش دارند.
* تغییرات جســمی و روحی و رشــد و تحول در روابط 
اجتماعی از عواملی است که اگر همراه با آگاهی و شناخت 

نباشد می تواند با رفتارهای پرخطرهمراه شود.
* شناخت شیوه های فرزند پروری و راهکارهای مراقبت از فرزندان 
برای والدین اهمیت دارد، از سویی دیگر گرایش به سبک های زندگی 
نابهنجار، گرایش به خشونت، گرایش به مصرف دخانیات و حتی 
مواد مخدر و تاثیرپذیری از فضای مجازی از جمله خطراتی است که 
کودکان و نوجوانان را تهدید می کند. با فراگیری شیوه های فرزندپروری 
 و مراقبت منطقی از فرزندان می توان بخش زیادی از ناهنجاری ها را

از میان برد.
* همچنین کودکان طــلاق، فرزندان برخــی از والدین با 
رفتارهای پرخطر، سکونت در محل های پرخطر، رفت و آمد 
با افراد نابهنجار و هنجارشکن، سابقه شکست تحصیلی، تحقیر 
فرزندان و نادیده گرفتن اعتماد به نفس کودکان هر یک می 
تواند کودک را به سمت و سوی رفتارهای پرخطر سوق دهد.
* ایجاد ارتباط دوستانه با فرزندان، کنترل های نامحسوس، 
عزت نفس دادن به کودکان، اســتفاده از ابزارهای تشویق به 
جای تنبیه، ایجاد پیوند بیشــتر میان خانه و مدرســه، دادن 
مسئولیت به فرزندان و جلب اعتماد کودک می تواند مانع از 

بسیاری از رفتارهای پرخطر شود.
* اگر خانواده و مدرسه و رسانه بتواند به درستی به فرزندان 
مهــارت های نه گفتن و دوری گزیــدن از ناهنجاری ها را 
بیاموزد، می توان کودکانی سالم به لحاظ اجتماعی و اخلاقی 

تربیت کرد.
* در پایان بی شک رفتارهای پرخطر تنها فرد را درگیر نمی کند 
و می تواند آسیب های اجتماعی و خانوادگی به وجود بیاورد از 
این رو خود را در کنترل رفتارهای پرخطر در فرزندان و کودکان 

سهیم بدانیم و بی تفاوت از کنار آن عبور نکنیم.
  مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی
 استان هرمزگان 
شماره تماس : 33340624 

مراقب رفتارهای پرخطر
 فرزندان باشیم

  گروه حوادث // فرمانده پلیس راه آهن کشــور از کشــف 
503 قطعه ســکه عتیقه قاچــاق در راه آهن کرمان به ارزش 
100 میلیارد ریال خبر داد. سردار حشمت اله ملکی در تشریح 
جزئیات خبر کشف سکه های عتیقه اظهار داشت: در راستای 
مقابله قاطعانه با معضل شوم قاچاق و قاچاقچیان کالا و ارز 
در پلیس پیشگیری فراجا، مأموران پلیس راه آهن مستقر در 
ایستگاه بم حین کنترل و بازرسی وسایل همراه مسافران به بار 
همراه 2 نفر از آنان مشکوک شدند.این مقام ارشد انتظامی افزود: 
مأموران مستقر در سالن مسافری به وسیله دستگاه آشکار ساز 
وسایل همراه مسافران مورد اشاره را به صورت دقیق پایش 
کرده و تعداد 503 قطعه ســکه عتیقه فاقد مجوز حمل را که 
به صورت ماهرانه ای در داخل ساک مسافرتی جاسازی شده 
بود، کشــف کردند.فرمانده پلیس راه آهن کشور با بیان اینکه 
کارشناسان ارزش ســکه های مکشوفه را 100 میلیارد ریال 
برآورد کرده اند، گفت: در این خصوص پرونده قضائی تشکیل 
و موضوع تحت رسیدگی است.وی با اشاره به ادامه تحقیقات از 
متهمان برای شناسایی نحوه فعالیت این افراد در تهیه سکه های 
عتیقه و رابطان آنها گفت: قاچاق اشیاء عتیقه و آثار باستانی، 
تاراج فرهنگ و تاریخ کشور به شمار می رود که در این رابطه 
از شــهروندان می خواهیم در صورت اطلاع از فعالیت افراد 

سودجو و قاچاقچیان عتیقه مراتب را به پلیس اطلاع دهند.

حوادث

کشف ۵۰۳ قطعه سکه عتیقه در راه آهن 

  روابط عمومي اداره کلمصرف آبزيان باعث كاهش سكته های قلبي مي شود
شیلات هرمزگان
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در امتداد تاریکی

   

   وقتی به خود آمدم که قرار بود با دختر عمه ام 
ازدواج کنم.همه مهمانان در تالار منتظرم بودند که 
ناگهان تصمیم دیگری گرفتم و با همان خودروی 
گل آرایی شــده و لباس دامادی به سوی منزل 
دختری رفتم که با او ارتباط عاشقانه داشتم اما ...

  این ها بخشی از اظهارات جوانی است که زندگی اش 
را به ماجرا های تلخی گره زد و خاکستر نشین عشقی 
خیابانی شد. این جوان که اکنون در گرداب وحشتناک 
اعتیاد و سردی روابط عاطفی دست وپا می زند، درباره 
سرگذشت خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 
نجفی گفت: پــدرم از ملاکین و خان های قدیمی بود 
که روحیه ای مستبد داشت و هنگام تنبیه دسته جمعی 
 به التمــاس های هیچ کدام از اعضای خانواده توجهی 
نمی کرد. در این شــرایط من هم دوره نوجوانی را به 
خوش گذرانی و به مصرف مشــروبات الکلی و بنگ 
و گل پرداختم و بیشــتر اوقاتم را با ســرکار گذاشتن 
دختران می گذراندم و از آن ها با وعده و وعید ازدواج 
سوءاســتفاده می کردم تا این که وارد دانشگاه شدم. از 
ســوی دیگر هم هیچ گونه دغدغه مالی نداشتم  چرا 
که فرزند اول خانواده بودم و پدرم همیشــه حســاب 
بانکی ام را پر می کرد.خلاصه در رشــته حسابداری و 
در حالی تحصیلاتم را به پایان رســاندم که با دختری 
به نام»آفرین« ارتباط داشتم. با آن که نمی خواستم به 
دختری دل ببندم اما نا خودآگاه عاشق»آفرین«شــدم 
و بعد از پایان خدمت ســربازی از خانواده ام خواستم 
به خواســتگاری اش بروند ولی پدر و مادرم به شدت 
مخالفت کردند و اعتقاد داشتند این عشق های هوس آلود 
فرجامی نخواهد داشــت. درهمین روزها بودکه مادرم 
پیشــنهاد داد با دختر عمه ام »مینا« ازدواج کنم. با آن 
که خانواده عمه ام از نظر مالی بسیار ضعیف بودند ولی 
از شنیدن پاســخ منفی دختر عمه ام خیلی ناراحت و 
متعجب شدم. با وجود این، مادرم آن قدر اصرار کرد و 
پدرم وعده های مالی داد که بالاخره قرار و مدار ازدواج 
را گذاشتیم ولی همه فکرواحساسم پیش »آفرین« بود.
روز جشن عقد کنان، همه مهمان ها در تالار عروسی 
منتظرم بودند که من شوک زده تصمیم دیگری گرفتم.
ناگهان با خودروی گل آرایی شــده و با کت و شلوار 
دامادی به ســوی منزل »آفرین« رفتم.خودروی صفر 
خارجی را که پدرم به عنوان هدیــه ازدواج داده بود 
مقابل منزل آن ها پارک کردم و از آفرین خواســتم با 
مــن به تالار بیاید تا او را به عنوان»عروس« به فامیل 
وآشنایان معرفی کنم ولی او مخالفت کرد. به همین دلیل 
پیشــنهاد فرار را مطرح کردم اما باز هم قبول نکرد و 
من با چشــمانی اشک آلود به جشن عقدکنان برگشتم 
و این گونه با »مینا« نامزد شــدم.حالا دیگر هر روز 
بهانه می گرفتم و با مشاجره های گوناگون کارمان به 
قهر وآشتی می کشید.خیلی زود صاحب پسری شدیم 
اما رفتارهای تلخی با»مینا«داشتم. او همه تلاشش را 
می کرد تا رضایت مرا جلب کند. به مردی خودخواه و 
مستبد تبدیل شده بودم و با همسرم مانند یک خدمتکار 
رفتار می کردم. »مینا« مانند پروانه دورم می چرخید 
و ابراز محبت می کــرد اما من با مصرف گل وتریاک 
سرگرم بودم و او را تحقیر می کردم تا این که براثر یک 
اشتباه مالی شکست سختی را متحمل شدم و به خانه 
پدری ام در یکی از ویلاهای اطراف مشهد بازگشتم. با 
آن که فرزند دیگرم متولد شــده بود اما من همچنان به 
»آفرین« می اندیشیدم. او هم با خانواده همسرش دچار 
اختلاف شــده و طلاق گرفته بود.اگر چه می دانستم 
چند رابطه غیر اخلاقی هم دارد ولی بازهم به ســراغ 
او رفتم و حدود 3ســال به طــور پنهانی به این رابطه 
ادامه دادم.»مینا«هم با آن که متوجه ماجرا شده بود اما 
سکوت می کرد و چیزی نمی گفت تا این که بالاخره 
کاسه صبرش لبریز شد و به همراه پسر و دخترم به خانه 
پدرش رفت. من هم که دنبال این فرصت بودم»آفرین« 
را به عقد موقت خودم درآوردم و بدین ترتیب »مینا« 
از من طلاق گرفت. حالا اگر چه احســاس می کردم 
 خوشــبخت هســتم اما می دانســتم خودم را فریب 
می دهم.»آفرین« به هیچ وجه از من اطاعت نمی کرد 
و به دنبال خوشــگذرانی های خودش بود. من هم که 
درگیر اعتیاد بودم چاره ای جز سکوت نداشتم. دیگر 
هیچ کس توجهی به من نداشــت وتنها مانده بودم تا 
این که بالاخره تصمیــم گرفتم خودم را ازاین گرداب 
وحشــتناک رها کنم. به همین دلیل به ســراغ »مینا« 
رفتم و»آفرین« را درحالــی طلاق دادم که زندگی ام 
را نابود کرد. حالا هم اگر چه اعتیاد را کنار گذاشته ام 
اما زندگی ام به بی اعتمادی و اشک و ناله گره خورده 
است و »مینا« هم روابط عاطفی سردی بامن دارد اما 

ای کاش...

نقشه پلید داماد 
  گروه حوادث // دادستان کرمان گفت: حکم درجشن عقدکنان!

قصاص نفــس قاتل هفت نفر از اعضای یک 
خانواده به درخواســت اولیای دم در زندان 

کرمان اجرا شد.  
  مهدی بخشی در تشریح جزئیات این خبر اظهار 
کرد: 19 اردیبهشــت ماه سال 99 گزارش یک 
حریق عمدی مبنی بر آتش ســوزی یک واحد 
مســکونی در کرمان به مرکز فوریت های پلیس 
اعلام شد که متاسفانه در این حادثه هفت نفر به 

علت سوختگی شدید جان خود را از دست دادند 
و ســه نفر از اعضای خانواده نیز دچار جراحت 
شدید شدند. وی افزود: ماموران دایره مبارزه با 
قتل و جنایی پلیس آگاهی و بازپرس شــعبه 8 
دادسرای کرمان به محل حادثه اعزام شدند و پس 
از بررسی های اولیه و تکمیل تحقیقات در دادسرا 
مشــخص شد که پسر جوانی به علت اختلافات 
قبلی در خصــوص املاک به ارث رســیده از 
پدربزرگش به عمه های خود، با تهیه چندین لیتر 

بنزین به آدرس منزل مسکونی مادربزرگ خود 
مراجعه و آنجا را به آتش می کشد. 

  بخشی با اشاره به اینکه عامل این حادثه برادرزاده 
ایــن خانواده بود و به صراحــت ارتکاب قتل را 
پذیرفت، تصریح کرد: پس از تأئید حکم قصاص 
در دیوان عالی کشــور، جلسات صلح و سازش 
متعددی با حضور مســئولان قضایی استان برای 
جلب رضایت اولیای دم برگزار شد، اما اولیای دم 
حاضر به بخشش نشدند و بعد از گذشت قریب به 

سه سال

حکم قصاص عامل قتل ٧ نفر در کرمان اجرا شد

انهدام باند پولشویی ۱۰۰۰ میلیارد ریالی 
  گــروه حوادث // رئیــس پلیس امنیت 
اقتصادی فراجا از انهدام باند پولشویی به 

ارزش ۱۰۰۰ میلیارد ریال خبر داد. 
  سردار حسین رحیمی با اعلام خبر انهدام باند 
پولشویی 1000 میلیاردی گفت: به دنبال کسب 
اطلاعات و اخبار به دســت آمده با موضوع 
پولشــویی، پرونده ای با این موضوع تشکیل 
شده و رسیدگی به آن در دستور کار کارآگاهان 

پلیس امنیت اقتصادی قرار گرفت.

  وی گفت: بررســی  کارآگاهان نشان داد که 
فردی به هویت معلوم با شیوه و شگرد فروش 
خودروهای صفر کیلومتــر به قیمت کارخانه 
مبلــغ 100 میلیارد تومان از تعداد 137 نفر از 

شهروندان پول دریافت کرده است. 
 سردار رحیمی با بیان اینکه در جریان بررسی ها 
مشخص شد که متهم اصلی پرونده از طریق مرز 
زمینی از کشور خارج شده است، گفت: انجام 
اقدامات برای ردیابی اموال و دارایی های متهم 

در دســتورکار قرار گرفت که در جریان تعداد 
سه دستگاه آپارتمان، مبلغ 10 میلیارد تومان 
انواع ارز متعلق به این فرد شناسایی و توقیف 
شد.رحیمی با بیان اینکه در این رابطه هفت نفر 
که در رابطه با جرائم پولشویی و متواری شدن 
متهم به خارج از کشور نقش فعال و گسترده ای 
داشتند دستگیر و به مرجع قضایی معرفی شدند، 
گفــت: این افراد به همراه متهم اصلی که جمعا 
هشت نفر هســتند، شکل یک باند با یکدیگر 

فعالیت داشتند.
  رئیس پلیس امنیــت اقتصادی فراجا گفت:  
همچنین با انجــام اقدامــات اطلاعاتی و با 
همکاری پلیــس اینترپل متهم اصلی در حین 
ورود به کشور شناسایی، دستگیر و روانه زندان 
شد. این فرد با تبدیل وجوه دریافتی از مردم به 
ملک و ارز و ... سعی در پول شویی و گم کردن 
رد مبالغ داشت که با هوشیاری ماموران پلیس 

امنیت اقتصادی ناکام ماند.

دادستان بندرعباس تأکید کرد   لزوم توجه جدی به نکات ایمنی در کمپ ترک اعتیاد ایسین  

  گروه حوادث  // دادستان بندرعباس در بازدید از مرکز 
نگهداری، درمان و توانمندسازی معتادان متجاهر ایسین، 
بــر لزوم توجه جدی به نکات ایمنــی و ارائه برنامه های 
فرهنگی، اجتماعی، ورزشی و حرفه آموزی به مددجویان 

این کمپ تأکید کرد.
  بــه گزارش خبرنگار دریا؛ عارف اکبری »دادســتان عمومی 
و انقلاب مرکز اســتان هرمزگان« در بازدید از مرکز تخصصی 
نگهداری، درمان و توانمندسازی معتادان متجاهر ایسین، ضمن 
دیدار و گفت وگو با مددجویان و رســیدگی به درخواست های 

آن ها، درباره موارد مطرح شده دستورات لازم را صادر کرد. 
  دادســتان بندرعباس همچنیــن در بخش های مختلف مرکز 

بازپروری ایســین حضور یافت و در جریان روند فعالیت ها و 
اقدامات بازپروری مددجویان قرار گرفت.

  دادستان مرکز اســتان هرمزگان در حاشیه این بازدید ضمن 
تأکید بر لزوم توجه جدی به نکات ایمنی در کمپ ایســین و 
تمامی کمــپ های ترک اعتیاد با توجه به تأکیدات ریاســت 
قوه قضاییه و رئیس کل دادگســتری هرمزگان، ضرورت ارائه 
برنامه های فرهنگی، اجتماعی، ورزشی و حرفه آموزی در کنار 

درمان مددجویان را یادآور شد.
  عــارف اکبری با بیان اینکه همه ما در قبال آســیب دیدگان 
اجتماعی مســئولیم، گفت: علاوه بر درمان، باید بســتر های 
آموزشــی و تربیتی لازم هم در مراکز بازپروری وجود داشته 

باشد تا این افراد مراحل درمان را به خوبی طی کنند و به جامعه 
بازگردند.

  مرکز تخصصی ماده 16 ویژه نگهداری، درمان و توانمندسازی 
معتادان متجاهر ایســین بندرعباس در مساحتی بالغ بر شش 
هکتار احداث شده است و ظرفیت پذیرش 500 نفر به صورت 

همزمان در اقامتگاه های آن وجود دارد.
  همچنین تمامی خدمات ارائه شده در این مرکز رایگان است و 
تجهیزات تخصصی درمانی، کارگاه های مهارت آموزی، فضاهای 
ورزشی و فعالیت های کشاورزی و گلخانه ای از جمله امکانات 
پیش بینی شده در این مرکز برای بهبودی و فراهم ساختن زمینه 

ورود مددجویان به بازار کار است.

  گروه حــوادث // رئیــس پلیس امنیت 
اقتصادی فراجا از شناســایی و انسداد 4۰ 

تارنمای توزیع کالای قاچاق خبر داد. 
  ســردار حســین رحیمی رئیس پلیس امنیت 
اقتصادی فراجا بــا تأکید بر اینکه پلیس امنیت 
اقتصادی در فضای ســایبری هم با قاطعیت با 
مجرمان و مفسدان اقتصادی برخورد خواهد کرد 

و این فضا برای مجرمان و مفسدان اقتصادی در 
امان نخواهد بود، عنوان داشــت: با بررسی های 
صورت گرفته توســط مرکز رصد پایش پلیس 
امنیت اقتصادی تعداد 40 تار نما که متاســفانه 
دارای چند ده هزار نفر دنبال کننده بودند شناسایی 

و مسدود شدند. 
  وی با اشــاره به اینکــه خرید کالای قاچاق و 

عرضــه کالای قاچاق ضربــه زدن به اقتصاد و 
معیشت مردم اســت، بیان داشت: این صفحات 
اقدام به فــروش کالای قاچاق ممنوعه از جمله 
فروش ســلاح، داروی سقط جنین، مشروبات و 

جعل اسناد می کردند. 
  رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا با اشــاره 
به اینکه در میان این تارنماهای مســدود شــده 

در حوزه قمار و پولشــویی یک مورد شناسایی 
و مسدود شــد، گفت: پلیس امنیت اقتصادی در 
حوزه ســایبری با تأســیس و راه اندازی مرکز 
ســایبری و با بکارگیری کارآگاهان زبده اجازه 
نخواهد داد برخی سود جویان با اعمال مجرمانه 

و مفسدانه خود سوءاستفاده کنند.   

شناسایی و انسداد 40 تارنمای توزیع کالای قاچاق 

آگهی حصر وراثت 
احتراما به اســتحضار مي رساند خواهان حليمه علي پور فرزند عبداله با هويت کامل به اين 
شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان حسن علي پور فرزند علي به تاريخ سال1344 به 

رحمت ايزدي پيوسته و وراث وي در زمان فوت عبارتند از: 
1-مريم علي پور فرزند حسن متولد 1326/10/15 به ش.ش 10 فرزند مرحوم 
2-محمدعلي پور فرزند حسن متولد 1323/11/1 به ش.ش 553 فرزند مرحوم

3- عبداله علي پور فرزند حسن متولد 1314/1/2 به ش.ش 5 فرزند مرحوم
4-زليخا علي پور فرزند حسن متولد 1316/5/1 به ش.ش 7 فرزند مرحوم

5-فاطمه علي پور فرزند حسن متولد 1275/7/1 به ش.ش 390 همسر مرحوم 
و ديگر وراثي ندارد. لطفا ضمن درج در روزنامه نتيجه را به اين شورا ارسال فرماييد.

حامد کامران - شورای حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت 
احتراما به استحضار مي رســاند خواهان محمد جعفر فرزند 
جاسم با هويت کامل به اين شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند 
شادروان جاســم جعفر فرزند محمد به تاريخ 1385/1/29 به 

رحمت ايزدي پيوسته  و وراث وي در زمان فوت عبارتند از :
1-محمد جعفر فرزند جاسم متولد 1326/7/27 به ش.ش يک 

فرزند مرحوم 
وديگر وراثي ندارد. لطفا ضمن درج در روزنامه نتيجه را به اين شورا ارسال فرماييد.

حامد کامران 
 شورای حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

کلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین ت
نظر به اينکه هيات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره 140260323054000414 مورخ 1402/07/02 تصرفات مالکانه خانم فاطمه خواهان پناه فرزند 
کريم در ششدانگ يکباب خانه به مساحت 311.72 متر مربع قسمتی از پلاک ثبتی باقيمانده 6- اصلی که جهت ملک مورد تقاضا پلاک جديد 199 فرعی از اصلی مذکور تعيين گرديد واقع در 
باغو بخش دو بندرعباس انتقال مع الواسطه به استناد مواد 1 و 3 قانون مذکور و ماده 13 آيين نامه اجرايی آن به جهت فوت مالک رسمی و عدم دسترسی به وراث مرحوم محمد حسن زمانی رای 
به طی تشريفات ثبتی و صدور سند مالکيت بنام متقاضی مذکور صادر گرديده است و مقرر گرديد پس از انتشار آگهی مذکور و سپری شدن مهلت واخواهی سند مالکيت رسمی صادر و تسليم 
گردد لذا در اجرای ماده 3 قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی رای مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه های کثيرالانتشار و محلی و جهت اطلاع 
عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی ميگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاريخ اولين انتشار آگهی و در روستاها از تاريخ الصاق در محل اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک 

منطقه دو بندرعباس تسليم نگردد سند مالکيت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحيت وفق مقررات صادر خواهد گرديد در صورت وصول اعتراض معترض می بايست از تاريخ تسليم اعتراض به اداره ثبت منطقه دو 
بندرعباس ظرف مهلت يک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقديم دادخواست نمايد و گواهی تقديم دادخواست را به اداره ثبت محل تحويل دهد. پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه گواهی تقديم دادخواست 

اداره ثبت اسناد منطقه دو بندرعباس نسبت به صدور سند مالکيت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکيت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.1402/286 م/الف
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/08/20
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/05

صادق شریفی شميلی -   سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحيه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
نظر به اينکه عمليات تحديد حدود پلاک 11100 - آقای محمد خسروانی فر و عليرضا خسروانی فر و حسن خسروانی فر و آذر خسروانی فر و گيتی خسروانی فر و زرين خسروانی فر همگی 

فرزندان قنبر که آقايان دو سهم مشاع از 9 سهم و خانم ها يک سهم مشاع از 9 سهم  ششدانگ يک قطعه زمين محل شارع متروکه بمساحت 112/05 متر مربع واقع در محله گور فرنگ
بخش 1 بندر عباس تاکنون به عمل نيامده است اينک به موجب اين آگهی به استناد ماده 14 قانون ثبت، عمليات تحديد حدود پلاک فوق در روز 1402/09/21 از متقاضی و کليه مجاورين دعوت 
ميگردد که در تاريخ و ساعت مقرور در محل حضور بهم رسانند. واخواهی مجاورين نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی، از تاريخ تنظيم صورتمجلس تحديدی ظرف مدت 30 روز پذيرفته خواهد 
شد و معترض ميتواند به استناد تبصره 2 ماده واحده قانون تعيين و تکليف پرونده های معترضين شتی که فاقد سابقه بوده و يا اعتراض آنها در مراجع قضايی از بين رفته است مصوب1373/2/25 
و   ماده 86 آيين نامه قانون ثبت، ميبايست ظرف مدت  يک ماه پس از اعتراض به مراجع قضايی مراجعه و تقديم دادخواست نمايند و گواهی تقديم دادخواست را به اين اداره ارائه نمايند. در غير 

اينصورت اين اداره مطابق مقررات نسبت به ادامه عمليات ثبتی اقدام خواهد نمود. 1402/279 م/الف
تاريخ انتشار 1402/08/20

ابوالحسن دستوری - رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشك پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

شنبه 20 آبان 1402

 26ربیع الثانی  1445

سال بیست و دوم شماره 4304

شهرستان

   الناز مطهری نژاد گروه شهرستان // سرپرست 
اداره کل مهندســی و عمران سازمان بنادر و 
دریایی  مرجع  ســاختمان  گفت:  دریانوردی 
ابوموســی در دور دوم سفر رییس جمهور به 
بهره برداری  به  به طور رسمی  استان هرمزگان 

خواهد رسید. 
  به گزارش خبرنگار دریا، »سعید حسن عباسی« 
در بازدید میدانی از پیشــرفت طرح  های توسعه  ای 
و زیرساختی بندرلنگه و جزیره ابوموسی، از روند 
ساختمان مرجع دریایی بندر ابوموسی بازدید کرد 
و افزود: احداث این ساختمان دریایی باعث افزایش 
ایمنی رفت و آمد و سرعت بخشی در عملیات های 
امداد و نجات دریایی و گامی مهم در بهبود خدمات 
به شــهروندان ابوموسی و شناورهای منطقه خواهد 

بود. وی با قدردانی از فعالیت های انجام شده در بنادر 
و دریانوردی غرب هرمزگان بر لزوم سرعت بخشیدن 
و بهره بــرداری به هنــگام از طرح های دریایی این 
منطقه از اســتان هرمزگان به ویژه ساختمان مرجع 

دریایی بندر بوموسی تاکید کرد. 
  سرپرست اداره کل مهندسی و عمران سازمان بنادر 
و دریانوردی خاطرنشــان کرد: با اجرای طرح های 
مــوازی در این بندر، زیرســاخت های لازم برای 
ارتقای خدمات تجاری و گردشگری شهر بوموسی 
تامین خواهد شد. حســن عباسی همچنین ایجاد 
زیرســاخت های عمرانی در حوزه های دریایی و 
بندری به منظور افزایش اشــتغال و توسعه اقتصاد 
دریامحور را از مهم ترین اهداف توســعه طرح های 

بنادر و دریانوردی در هرمزگان عنوان کرد. 

  سرپرست اداره کل مهندسی و عمران سازمان بنادر 
در این ســفر از طرح های دریایی و بندری در حال 
احداث جزیره بوموسی از جمله احداث ساختمان برج 
کنترل، احداث دیوار پیرامونی بندر، احداث کریدور 
مســافری و سالن بین المللی مســافری بازدید کرد. 
مرتضی احتشام، فرماندار ابوموسی نیز از تلاش ها و 
اقدامات زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی صورت 
گرفته در این شهرستان قدردانی کرد و گفت: یکی از 
ظرفیت های جزایر شیلات، بنادر و گردشگری است 
که فعال سازی هر کدام می تواند دارای منافع متعددی 
برای کشــور و جزیره نشینان داشته باشد و بر روی 

اشتغال ساکنان آثار مفیدی داشته باشد. 
  ساختمان مرجع دریایی بندر ابوموسی که از اسفند 
ماه ۱۴۰۰ آغاز شده دارای ۲ طبقه اداری، یک طبقه 

تکنیکال و یک طبقه برج کنترل است. 
  ساختمان مرجع دریایی بندر ابوموسی به ارتفاع ۲۵ 
متر و در چهار طبقه با زیربنای یک هزار و ۲۹۸ متر 
شامل یک طبقه خدمات رفاهی و به متراژ ۵۱۷ متر 
)همکف(، یک طبقه اداری به متراژ ۴۱۱ متر )طبقه 
اول(، یــک طبقه اتاق تکنیکال به متراژ ۱۸۵ متر و 
هم چنین یک طبقه ســاختمان برج کنترل به متراژ 
۱۸۵ متر مربع دربالاترین طبقه ســاختمان درحال 

ساخت است. 
  مدیر بنادر و دریانوردی غرب استان هرمزگان نیز 
ضمن ارائه عملکردی از وضعیت اجرای طرح های 
عمرانی، اقدامات برجسته و شاخص گفت: اجرای 
طرح های پیشــران با هدف جذب ســرمایه گذار 
ماننــد جانمایی بندر جدید لنگه با وســعت ۷۰۰ 

هکتار با پیشــرف ۶۰ درصدی، احداث ساختمان 
مرجع دریایی بندر ابوموســی و تعمیرات اساسی 
زیرساخت های بندری و دریایی در بندرلنگه و بنادر 

غرب هرمزگان صورت گرفته است. 
  مرتضی ســالاری افزود: این طرح ها گوشه ای از 
فعالیت های غرب اســتان هرمزگان به منظور ایجاد 
فضای مناســب برای افزایش مشــارکت فعالان 
اقتصادی حوزه دریایی و بندری، تجار و صاحبان 

کالا در رونق بخشی به این بندر است. 
  وی خاطرنشــان کرد: با بهره گیری از ظرفیت های 
موجود در این بندر، زمینه ایجاد بستری مناسب برای 
جذب سرمایه گذار را فراهم تا شاهد افزایش شتابنده 
و پیشرفت  هرچه بیشتر منطقه غرب استان هرمزگان 

و شهرستان بندرلنگه باشیم.

مسؤل بسیج کارگری 
و کارخانجات سپاه خمیر معارفه شد

  امین درساره گروه شهرستان // باحضور فرمانده سپاه شهرستان 
خمیر و مدیر عامل ســیمان هرمزگان مســؤل بسیج کارگری 
وکارخانجات سپاه شهرســتان خمیر معارفه گردید. به گزارش 
خبرنگار دریا؛ فرمانده سپاه شهرستان دراین مراسم با اشاره به شعار 
ســال )مهار تورم و رشد تولید( نقش پررنگ کارگران در اقتصاد 
کشور، ابراز داشت: حل دغدغه های اقتصادی به ویژه در بین جامعه 
کارگری و رشــد تولید از مولفه مهم در تقویت پایه های اقتدار و 
قدرت نظام اسلامی و به تبع آن خنثی سازی توطئه ها و تحریم های 
ناجوانمردانه نظام سلطه است.سرهنگ پاسدار کمالی خاطرنشان 
کرد: رشد و رونق تولید مهمترین محوری است که جامعه کارگری 
می تواند در فرآیند شکل گیری به آن جامه عمل بپوشاند. سرهنگ 
کمالی افزود: بسیج در تمام عرصه ها حضور مؤثر دارد و سازماندهی 
بسیجیان در قالب سازمان اقشار بسیج اقدامی خوب بود و بسیج 
یک منظومه چندوجهی برای پاسخ به تمام نیازمندی های کشور 
شد. در ادامه مدیر عامل سیمان هرمزگان مهندس نجفی با تاکید بر 
ایجاد روحیه بسیجی درکارگران اظهار نمود: بسیجی با دل و جان 
برای رشد، تعالی، توسعه و سرافرازی کشور و اعتلای نظام، پای کار 
است و پیروی از منویات مقام معظم رهبری را سرلوحه کار خود 
دارد. مدیر عامل سیمان هرمزگان با بیان اینکه بسیجیان اخلاق مدار 
و پرتلاش در میدان هستند و برای حل مشکلات همه توان خود را 
به کار گرفته اند، گفت: از ویژگی های بسیج ترویج فرهنگ اسلامی، 
انقلابی بودن، انقلابی ماندن و انقلابی کار کردن است. درپایان این 
مراسم مهندس محمد باقر لشتغانی پور بعنوان مسئول بسیج کارگری 

و کارخانجات سپاه شهرستان خمیر معارفه گردید.
برداشت عسل در بستک 

 گروه شهرســتان // برداشت عســل از کندو های زنبوردان 
شهرستان بستک آغاز شد.  مدیر جهاد کشاورزی بستک گفت: 
پیش بینی می شود امســال بیش از ۱۵ هزار کیلوگرم عسل از 
کندو های زنبوردان این شهرستان بستک برداشت شود. سعداله 
رحمانی افزود: امسال ۱۸ زنبوردار بومی و مهاجر با سه هزار 
کندوی مدرن از شــهریور از نقاط مختلف کشــور برای تولید 
و برداشت عسل کُنار به شهرســتان بستک کوچ و در مناطق 
کنار خیز این شهرستان مستقر شده اند. به گزارش خبرگزاری 
صداوسیما مرکز خلیج فارس؛ برداشت عسل تا پایان آبان ادامه 
دارد. وی گفت: دشت های لاورمیستان، زنگارد، دهنگ و فتویه 

از مناطق مهم پوشش غنی کنار در شهرستان بستک است.

خبری

بهره برداری از ساختمان مرجع دریایی ابوموسی در سفر رئیس جمهور به هرمزگان  

 

برابر آراء هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودان تصرفات مالکانه وبلامعارض 
متقاضيانمحرز گرديده است لذا مشخصات متقاضيان واملاک مورد تقاضا به 
شرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضيان اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد واملاک محل تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم 
نمايندو گواهی تقديم دادخواست را به اداره ثبت محل تحويل دهد در هر حال 

صدورسند مالکيت جديد مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد.
1-پيمان مزارعی جهرمی  فرزند اســدالله  به شــماره ملی 1817237284و 
شناســنامه 550صادره از  آبادان در ده مميز پنج دهم ســهم مشاع  از پنجاه 
وچهار ســهم از   ششــدانگ يک قطعه باغ مرکبات ونخيلات  به مساحت 
40448/63 مترمربع واقع در جغين شمالی رودان روستای جم انبه  قسمتی 
ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی گرديده 
اســت   واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  دارد 
ميزان 2022متر مربع از مساحت ملک در حريم مسيل واقع شده که لازم  است 
مقدار حريم پيشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  وبرابر 
نامه شــماره 1401/1628/11/89 مورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان و 
اداره جهاد کشاورزی برابر نامه شــماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 
اعلام نموده اســت صدور سند مالکيت بنام متقاضی با کاربری باغی بلامانع 
می باشــد  و برابر نامه شماره 1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب 
منطقه ای  اســتان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر مربع بعنوان 
بســتر رودخانه باقيمانده اراضی به مساحت 40448متر مربع خارج از بستر 

رودخانه می باشد .
2-پيام مزارعی جهرمی  فرزند اســدالله  به شــماره ملــی 2470923311و 
شناســنامه 1705صادره از  جهرم در ده مميز پنج دهم ســهم مشاع از پنجاه 
وچهار ســهم از   ششــدانگ يک قطعه باغ مرکبات ونخيلات  به مساحت 
40448/63 مترمربع واقع در جغين شمالی رودان روستای جم انبه  قسمتی 
ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی گرديده 
اســت   واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  دارد 
ميزان 2022متر مربع از مساحت ملک در حريم مسيل واقع شده که لازم  است 
مقدار حريم پيشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  وبرابر 
نامه شــماره 1401/1628/11/89 مــورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان 
واداره جهاد کشــاورزی برابر نامه شماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 
اعلام نموده اســت صدور سند مالکيت بنام متقاضی با کاربری باغی بلامانع 
می باشد  وبرابر نامه شــماره 1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب 
منطقه ای  اســتان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر مربع بعنوان 
بســتر رودخانه باقيمانده اراضی به مساحت 40448متر مربع خارج از بستر 

رودخانه می باشد.

3-پوريا مزارعی جهرمی  فرزند اســدالله  به شــماره ملی 2470885663و 
شناســنامه 999صادره از  جهرم  در ده مميز پنج دهم ســهم مشاع  از پنجاه 
و چهار ســهم از ششــدانگ يک قطعه باغ مرکبات و نخيلات  به مساحت 
40448/63مترمربع واقع در جغين شــمالی رودان روستای جم انبه  قسمتی 
ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی گرديده 
اســت  واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  دارد 
ميزان 2022متر مربع از مساحت ملک در حريم مسيل واقع شده که لازم  است 
مقدار حريم پيشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  وبرابر 
نامه شــماره 1401/1628/11/89 مــورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان 
واداره جهاد کشــاورزی برابر نامه شماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 
اعلام نموده اســت صدور سند مالکيت بنام متقاضی با کاربری باغی بلامانع 
می باشد  وبرابر نامه شــماره 1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب 
منطقه ای  اســتان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر مربع بعنوان 
بســتر رودخانه باقيمانده اراضی به مساحت 40448متر مربع خارج از بستر 

رودخانه می باشد .
4- خانم پيمانه مزارعی جهرمی   فرزند اسدالله  به شماره ملی 2470871697و 
شناسنامه 1137صادره از  جهرم  در پنج مميز بيست وپنج صدم  سهم مشاع از 
پنجاه وچهار سهم از   ششدانگ يک قطعه باغ مرکبات ونخيلات  به مساحت 
40448/63مترمربع واقع در جغين شــمالی رودان روستای جم انبه  قسمتی 
ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی گرديده 
اســت   واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  دارد 
ميزان 2022متر مربع از مساحت ملک در حريم مسيل واقع شده که لازم  است 
مقدار حريم پيشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  وبرابر 
نامه شــماره 1401/1628/11/89 مــورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان 
واداره جهاد کشــاورزی برابر نامه شماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 
اعلام نموده اســت صدور سند مالکيت بنام متقاضی با کاربری باغی بلامانع 
می باشد  وبرابر نامه شــماره 1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب 
منطقه ای  اســتان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر مربع بعنوان 
بســتر رودخانه باقيمانده اراضی به مساحت 40448متر مربع خارج از بستر 

رودخانه می باشد .
5-خانم پريزاد مزارعی جهرمی   فرزند اسدالله  به شماره ملی 2471052495و 
شناسنامه 1859صادره از  جهرم  در پنج مميز بيست وپنج صدم  سهم مشاع 
از پنجاه وچهار ســهم از   ششــدانگ يک قطعه باغ مرکبات ونخيلات  به 
مســاحت 40448/63مترمربع واقع در جغين شمالی رودان روستای جم انبه  
قسمتی ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی 
گرديده است   واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  
دارد ميزان 2022متر مربع از مساحت ملک در حريم مسيل واقع شده که لازم  
است مقدار حريم پيشــگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  
وبرابر نامه شماره 1401/1628/11/89 مورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان 
واداره جهاد کشاورزی برابر نامه شــماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 

اعلام نموده اســت صدور سند مالکيت بنام متقاضی 
با کاربری باغی بلامانع می باشــد  وبرابر نامه شماره 
1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب منطقه 
ای  استان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر 
مربع بعنوان بستر رودخانه باقيمانده اراضی به مساحت 

40448متر مربع خارج از بستر رودخانه می باشد .
6-خانم پگاه  مزارعی جهرمی   فرزند اسدالله  به شماره ملی 2470976618و 
شناسنامه 2626صادره از  جهرم  در پنج مميز بيست وپنج صدم  سهم مشاع از 
پنجاه وچهار سهم از   ششدانگ يک قطعه باغ مرکبات ونخيلات  به مساحت 
40448/63مترمربع واقع در جغين شــمالی رودان روستای جم انبه  قسمتی 
ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی گرديده 
اســت   واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  دارد 
ميزان 2022متر مربع از مساحت ملک در حريم مسيل واقع شده که لازم  است 
مقدار حريم پيشگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  وبرابر نامه 
شــماره 1401/1628/11/89 مورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان واداره 
جهاد کشاورزی برابر نامه شــماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 اعلام 
نموده است صدور سند مالکيت بنام متقاضی با کاربری باغی بلامانع می باشد  
وبرابر نامه شــماره 1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب منطقه ای  
استان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر مربع بعنوان بستر رودخانه 
باقيمانده اراضی به مساحت 40448متر مربع خارج از بستر رودخانه می باشد .

7- خانم مريم مجنون جهرمی   فرزند حسين  به شماره ملی 2471154816و 
شناسنامه 11صادره از  جهرم  در شش مميز هفتاد وپنج صدم  سهم مشاع از 
پنجاه وچهار سهم از   ششدانگ يک قطعه باغ مرکبات ونخيلات  به مساحت 
40448/63مترمربع واقع در جغين شــمالی رودان روستای جم انبه  قسمتی 
ازپلاک باقيماند22-اصلی که پلاک مزبور به نام حکيمه مهيمی معرفی گرديده 
اســت   واقع در جغين شمالی روستای جم انبه رودان  حقوق ارتفاقی  دارد 
ميزان 2022متر مربع از مســاحت ملک در حريم مســيل واقع شده که لازم  
است مقدار حريم پيشــگفته بعنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور شود  
وبرابر نامه شماره 1401/1628/11/89 مورخ 1401/12/24 منابع طبيعی  رودان 
واداره جهاد کشاورزی برابر نامه شــماره 14842/45/57مورخ 1401/12/10 
اعلام نموده اســت صدور سند مالکيت بنام متقاضی با کاربری باغی بلامانع 
می باشد  وبرابر نامه شــماره 1402/100/28/10411 مورخ 1402/4/20 آب 
منطقه ای  استان هرمزگان  اعلام نموده که مساحت 2014متر مربع بعنوان بستر 
رودخانه باقيمانده اراضی به مساحت 40448متر مربع خارج از بستر رودخانه 

می باشد.108 م/الف
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یحيی شيروانی 
 رئيس اداره ثبت اسناد رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

کلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آیین نامه قانون تعیین ت شركت توليد نيروی برق بندرعباس
آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای 

شماره 31/م/1402                         
   اين شركت در نظر دارد  نسبت به برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای خريد قطعات يدكی 
پمپ گردش آب بويلر نیروگاه بندرعباس به شماره فراخوان 2002001441000038 

اقدام نمايد.
لذا از شــركتهای واجد شــرايط در اين مناقصه دعوت به عمل می آيد جهت دريافت 
 www.setadiran.ir اسناد مناقصه به سامانه تداركات الكترونیكی دولت به آدرس
مراجعه و نســبت به واريز مبلغ 1.090.000ريال )يک میلیون و نود هزار ريال( بصورت 
الكترونیكی از تاريخ 1402/08/17 لغايت 1402/08/24 اقدام و يک نســخه از اسناد 
مناقصه را دريافت نمايند. با توجه به اينكه كلیه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد 
تا ارايه پیشنهاد از طريق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار می گردد، لازم است 
در صورت عدم عضويت قبلی شــركتها در سامانه فوق مراحل ثبت نام در سايت مذكور 
 انجام و نسبت به دريافت گواهی امضاء الكترونیكی اقدام نمايند. ضمناً شركت كنندگان 
می توانند جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره : 33669855-076 داخلی 834 تماس 

حاصل فرمايند.
توضيحات :

1-مهلت ارسال پیشنهاد: 1402/09/06 ساعت 9 صبح
2-زمان بازگشايی پاكات: 1402/09/06 ساعت 10 صبح

3-مدت زمان اجراي كار : 4 ماه شمسی
4-مبلــغ تضمین شــركت در فراينــد ارجــاع كار دو میلیارد و پانصــد میلیون ريال 
)2.500.000.000( ريال می باشــد كه بايد به صورت ضمانتنامه معتبر بانكي يا فیش 
واريزی به نفع كارفرما در روز برگزاري مناقصه تسلیم گردد. )فرمت ضمانتنامه شركت در 
فرآيند ارجاع كار می بايست عیناً مطابق با فرمت مندرج در پیوست اسناد مناقصه باشد، 
بديهی است در صورت عدم استفاده از فرمت مذكور مناقصه گر از ادامه فرآيند مناقصه 

حذف می گردد.(
5-دستگاه نظارت دفترفنی تولید می باشد و شركتهای متقاضی می توانند در خصوص 
ســوالات خود با داخلی 833 آقای مهندس بهرامی و 824 آقای مهندس ديرباز تماس 

حاصل فرمايند. 6-هزينه درج آگهي ها به عهده برنده مناقصه مي باشد.
 ،www.iets.mporg.ir 7- آگهــی ما در ســايتهای پايــگاه ملــی مناقصــات 
ســامانه تداركات الكترونیكی www.setadiran.ir دولت و پايگاه اطلاع رســانی 
 معاملات  شــركت مادر تخصصی تولید نیروی برق حرارتی به آدرس قابل مشــاهده 

می باشد. 

روابط عمومی شركت توليد نيروی برق بندرعباس

شرکت تولید نیروی 
برق بندرعباس

شناسه آگهی : 1600882

 گروه شهرستان // طرح بیماریابی تشدید یافته مالاریا 
در باغات و گلخانه های شهرستان رودان در قالب برنامه 

پدافند غیرعامل زیستی آغاز شد.
  مدیر شبکه بهداشت و درمان رودان گفت: در دو سال گذشته 
و به علت افزایش ورود اتباع بیگانه غیرمجاز، بیماری مالاریا 
که در کشور های پاکستان و افغانستان شیوع گسترده ای دارد 
به همراه این اتباع وارد کشور و به تبع آن شهرستان رودان شده 
است.عباس علیمراد افزود: رایج ترین روش انتقال این بیماری 
از طریق گزش پشــه آنوفل ماده آلوده به انگل است که قطع 

زنجیره انتقال بیماری، پیداکردن سریع مخازن آلوده و درمان 
به موقع و کامل آن نقش مهمی در کنترل این بیماری دارد.

   وی گفــت: با توجه به افزایش شــمار مبتلایان به مالاریا 
در اتباع بیگانه شاغل در باغات شهرستان، شبکه بهداشت و 
درمان با هماهنگی فرمانداری و همکاری سایر دستگاه ها، 
طرح بیماریابی تشدید یافته مالاریا را در باغات و گلخانه های 
سطح شهرستان رودان با تشکیل ۵ گروه از کارشناسان مبارزه 
با بیماری ها آغاز کرده است.   به گفته مدیر شبکه بهداشت و 
درمان رودان، این طرح به مدت ۱۴ روز و در بخش نخست 

در باغات و گلخانه های سطح شهر رودان اجرا می شود.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما مرکز خلیج فارس، علیمراد 
گفت: در بخش دوم نیز باغات و گلخانه های سایر بخش های 

شهرستان زیر پوشش طرح قرار می گیرند.
  وی از مردم، صاحبان باغ ها و گلخانه ها خواست برای حفظ 
سلامت خود، خانواده و همشهریان در صورت اشتغال اتباع 
بیگانــه در باغات، موضوع را به خانه های بهداشــت، مراکز 
خدمات جامع سلامت و یا کارشناسان شبکه بهداشت و درمان 

برای آزمایش مالاریا و آغاز فرآیند درمان اطلاع دهند.

اجرای طرح بیماریابی تشدید یافته مالاریا در رودان 

 گروه شهرستان // اولین کارخانه تولید LNG با ظرفیت تولید ۱۰ 
تن در روز و با بهره گیری از توان شرکتهای دانش بنیان داخلی در 

کیش احداث می شود. 
  طبق تفاهم نامه ســه جانبه امضا شده فیمابین سازمان منطقه آزاد کیش، 
معاونت علمی ریاســت جمهوری و شرکت ساخت تجهیزات آریا اروند 
مراحل احداث  این کارخانه توســط بخش خصوصی و با حمایت بخش 

دولتی به زودی در جزیره کیش آغاز می شود.
  »مهام مومنی« رییس هیات مدیره شــرکت ساخت تجهیزات آریا اروند 
در حاشــیه امضای این تفاهم نامه اظهار کرد: این شرکت فناور به عنوان 
اولین شرکت ســازنده پکیج های فرایندی پیش ساخته در ایران، احداث 
کارخانــه تولید LNG در کیش را بر عهــده دارد.وی  با بیان  اینکه این 
کارخانه با ســرمایه گذاری شرکت ماکان گاز مایع کیش به عنوان بخش 
خصوصی احداث می شود، اضافه کرد: هدف اصلی از احداث این کارخانه، 
تامین ســوخت برخی از مصارف عمومی جزیره کیش و جایگزینی گاز 
با گازوئیل در خودروهای ســنگین و نیمه سنگین است.»مومنی« با بیان 
اینکه این کارخانه به عنوان اولین کارخانه تولید LNG در کشور به خلق 
ارزش متمایز در تولید انرژی پاک و جلوگیری از اتلاف سوخت در کشور 
کمک شایانی می کند، گفت: امیدواریم با کمک بخش دولتی از ظرفیت های 
موجود جهت هم افزایی و بهره مندی از حداکثر توان خود در راســتای 
اجرای پروژه مذکور بهره مند شویم چرا که این طرح نقطه عطفی در تکمیل 
زنجیره ارزش بازیابی گاز و تولید بومی گاز طبیعی مایع شــده در کشور 
قلمداد می شــود.به گزارش ایرنا، وی اضافه کرد: یکی از اهداف اصلی ما 
خودکفایی در تولید این محصول در مرحله نخســت و برنامه ریزی برای 

صادرات به کشورهای منطقه در قدم  بعدی خواهد بود.

احداث اولین کارخانه تولید
 »ال ان جی« کشور در کیش 

  گروه شهرستان // رییس بیمارستان حضرت 
ابوالفضل)ع( میناب گفت: ۱۱ دستگاه جدید 
همودیالیز در بخش دیالیز این بیمارســتان 

نصب و راه اندازی شد. 
  دکتــر میثم صالحی با اعلام ایــن خبر افزود: از 
این تعداد، ۱۰ دستگاه همودیالیز توسط وزارتخانه 
و یک دســتگاه نیز توســط یک خیر تهیه و به 
بیمارســتان حضرت ابوالفضل )ع( میناب تحویل 
شده اســت . همودیالیز دستگاهی است که از یک 
ســو خون بیمار را به درون فیلتر هدایت و سپس 
از آنجا به بدن بیمار بازمی گردد و از ســوی دیگر 
محلول دیالیز را با شرایط مناسب تهیه و به سمت 
دیگر فیلتر هدایت می نماید و بدین  صورت امکان 

تبادل آب و یون ها را بین ۲ ســمت فیلتر برقرار 
می کند. وی بیان کرد: بخش دیالیز بیمارستان میناب 
در حال حاضر با ۱۵ دستگاه فعال در چهار شیفت 
به ۱۳۶ بیمار مزمن کلیوی خدمات رسانی می کند.
رییس بیمارســتان حضرت ابوالفضل )ع( میناب 
اظهار کرد: با اضافه شدن این ۱۱دستگاه همودیالیز 
در مجموع با ۲۶ دســتگاه فعال به بیماران شرق 
اســتان ارائه خدمت می شــود و عــلاوه بر این 
مشکلات مرتبط با بیماران و کارکنان بخش دیالیز 

نیز رفع می شود.
  به گزارش ایرنا؛ صالحی یادآورشد: بخش دیالیز 
میناب در روزهای جمعه نیز به صورت آنکال آماده 

ارائه خدمات به بیماران اورژانسی دیالیزی است.

راه اندازی ۱۱ دستگاه همودیالیز جدید در بیمارستان میناب 



فروردین :
بیش ازحد به خواسته های دلتان اهمیت می دهید و 
انسان هوس بازی هستید، اگر مواظب این روحیه 
نباشید، امروز کار دست  خودتان می دهید. امروز 
احتمال زیادی وجود دارد که حرف ناشایستی از دهانتان بیرون 
آید و زمینه ناراحتی اطرافیان را فراهم کند، در چنین شرایطی 
بیشتر از همیشه مواظب حرف هایتان باشید و چیزی نگویید که 

اطرافیان را دلخور کند.
  اردیبهشت :

روحیه صبوری دارید و رفتار اطرافیان را با صبر و 
بردباری پاسخ می دهید، این روحیه باعث شده تا 
اطرافیان علاقه زیادی به ارتباط با شما داشته باشند، در نتیجه از 
این روحیه نهایت استفاده را ببرید و دامنه دوستانتان را گسترش 
دهید. برنامه   های زیادی برای افزایش درآمد و پیشــرفت دارید، 
اما از آنجایی که حرف  در دهان شــما بند نمی شــود و انسان 

رازنگه داری نیستید، احتمال شکست این برنامه ها بسیار است. 
  خرداد :

کودک درون شما امروز زنده شده و یاد خاطره های 
قدیمی میفتید. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید 
و لحظه های شادی را تجربه کنید. مدت زیادی است پولی به کسی 
قرض داده اید و فردی که از شما پول قرض کرده، تاکنون بدهی 
خود را پس نداده است. امروز اوضاع تغییر می کند و این فرد دِین 
خود را ادا می کند. از این وضعیت درس بگیرید و در آینده پول 

خود را به هر کسی قرض ندهید. 
  تیر :

مدتی است که در بســتر بیماری گرفتار شده اید و 
حال و روز خوبی ندارید، اما جایی برای نگرانی وجود 
ندارد چرا که امروز احســاس می  کنید رو به بهبود هســتید و این 
وضعیت در چند روز آینده ادامه پیدا می  کند و بهبودی کامل حاصل 
خواهد شد. از جایی که حتی فکرش را هم نمی کنید، پولی به دستتان 

می رسد. به لطف این پول اوضاع مالیتان را سروسامان بخشید. 
  مرداد :

اتفاق فرخنده ای در زندگی تان رخ می دهد. این اتفاق 
را به بهانه ای برای شادی تبدیل نمایید و لحظه هایی 
سرشار از شادکامی را تجربه کنید. یکی از آشنایان که انتظار زیادی 
از وی دارید امروز کار ناشایستی انجام می دهد و زمینه ناراحتی 
شــما را فراهم می کند، چشم بر کار ناشایست این فرد ببندید و به 
ایشان ثابت نمایید که بخشش از بزرگان است. شرایطی مهیا می شود 

تا حسابی با خودتان خلوت کنید و به آرامش برسید. 
 شهریور :

سایه همای سعادت روی سر شما میفتد و از جایی 
کــه انتظارش را ندارید، پولی روانه حســاب های 
بانکی شما می شود. به صلاح شماست که تمامی این پول را خرج 
نکنید و قســمتی از آن را برای روزهای گرفتاری کنار بگذارید. 
انسان توانمندی هستید و مهارت های زیادی دارید. با این حال 
آن گونه که بایدوشاید از مهارت های خود بهره نمی گیرید. ادامه 
این شرایط اصلًا به صلاح شما نیست. توانمندی های خود را به 

رخ دیگران بکشید و تا می توانید هنرنمایی کنید.
 مهر :

مشکلی در سر راه شما سبز می شود و برای حل این 
مشــکل کاری از دستتان بر نمی آید، اما جایی برای 
نگرانی وجود ندارد چرا که اعضای خانواده متوجه 
مشکل شما می شــوند و به کمک آنها، این مشکل را راحت تر از 
چیزی که انتظارش را داشتید، پشت سر خواهید گذاشت. کمک آنها 

را به خاطر داشته باشید و در اولین فرصت به فکر جبران باشید. 
 آبان :

انسان شجاعی هســتید، اما مدتی است که روحیه 
خود را از دست داده اید و مانند سابق از موقعیت های 
هیجان انگیز و سودآور بهره نمی گیرید. اجازه ندهید این شرایط 
ادامه پیدا کند. از روحیه ای که دارید بهره بگیرید و تا می توانید 
ماجراجویی کنید. میان شما و فردی مشاجره ای ایجاد خواهد شد. 
این مشاجره را ختم به خیر کنید و دلخوری ها را کنار بگذارید. 

بیشتر از همیشه مواظب دخل و خرج خود باشید. 
   آذر :

مشکل بزرگی که با آن دست به گریبان هستید، از سر 
راهتان برداشته می شود. از این شرایط درس بگیرید 
و کوله بار تجربه هایتان را پربارتر کنید. بیشتر از همیشه مواظب 
خود باشــید و سبک زندگی سالمی را درپیش بگیرید. به لحاظ 
مالی روز خوبی را در پیش دارید و از جایی که حتی فکرش را 
نمی کردید، پولی به دســتتان می رسد. این پول نگرانی های مالی 
شما را خاتمه می دهد و زمینه ثبات مالیتان را فراهم خواهد کرد.

 دی :
فرصتی دست می دهد تا با ورزش و تحرک، انرژی 
زیادی بدست بیاورید و ســالم و سلامت بمانید. 
معامله یا عقد قرارداد پرســودی را در پیش دارید، اما از انجام 
این معامله می ترســید و نگران هستید که ضرر کنید. هیچ جایی 
برای نگرانی وجود نــدارد و امروز بهترین زمان برای معامله و 
عقد قرارداد است، از این شرایط نهایت استفاده را ببرید و با قطعی 
کردن این معامله، سود سرشاری را روانه حساب های بانکی تان 

کنید.
   بهمن :

بخت با شــما یار اســت و روزی همراه با شادی و 
نشاط انتظار شما را می کشــد، این شرایط را مغتنم 
بدانید و با تفریح و خنده، نگرانی های خود را فراموش کنید. مواظب 
دخل و خرجتان باشید. در غیر این صورت حساب و کتاب خرج ها 
را گم می کنید و هزینه سنگینی روی دستتان می افتد. شرایطی مهیا 
می شود تا با انجام کارهای عقب افتاده، نگرانی هایتان را کاهش دهید.  

  اسفند : 
تصمیم مهمی سر راه شــما قرار می گیرد. به صلاح 
شماست که از تصمیم های عجولانه دوری بگیرید و 
پس از مشــورت با افراد باتجربه، تصمیمی اتخاذ کنید که صلاح 
شما و دیگر اعضای خانواده را به دنبال داشته باشد. برای فراموشی 
دغدغه  های فکری از ورزش و مدیتیشــن کمک بگیرید. یکی از 

آشنایان  زمینه ای برای افزایش درآمدتان فراهم می کند. 
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  گــروه اقتصادی // وزیر نیــرو گفت: روابط 
بین ایران و افغانســتان باید برای مردم هر دو 
کشور سازنده و مبتنی بر تفاهم و رعایت مفاد 

قراردادها و تفاهم نامه های فی مابین باشد. 
  به گزارش ایســنا، علی اکبر محرابیان، در نشست 
با ملا عبدالغنی برادر با اشــاره به قرابت تاریخی و 
فرهنگی دو کشــور ایران و افغانستان تصریح کرد: 
در سفر سال گذشته اینجانب به افغانستان، تفاهمات 
بســیار خوبی در حوزه آب و برق با مقامات این 
کشــور حاصل شــد و به ویــژه در زمینه آب که 
مسئولان این کشور از جمله ملا عبدالغنی برادر تاکید 
داشت اجازه انحراف یک قطره آب به سمت گودزره 

را نمی دهیم و برای تامیــن حقابه ایران از هیرمند 
تمامی اقدامات لازم انجام خواهد شد.وی با تاکید 
بر رعایت حسن همجواری برای دو کشور ادامه داد: 
در سه ســال گذشته حقابه جمهوری اسلامی ایران 
بر اســاس معاهده 1351 هیرمند داده نشده است؛ 
این در حالیســت که به دلیل انحراف آب از طریق 
ســد کمال خان بیش از 2 میلیارد متر مکعب آب 
هیرمند به شــوره زار گودزره منحرف و هدر رفته 
است. این حجم آب می توانست برای رفع نیازهای 
شرب، کشاورزی و معیشت مردم نیمروز افغانستان و 

سیستان ایران مورد استفاده قرار گیرد.
 محرابیان در ادامه ضمن تاکید بر مدیریت درســت 

آب به عنــوان نعمت الهی افزود: این میزان آب اگر 
درست مصرف می شــد می توانست آب مورد نیاز 
مردم ایران و افغانســتان را برای دو سال تامین کند 
و انتظار ما این است طبق معاهده 1351 حقابه ایران 
از رودخانه هیرمند در سال آبی جاری رهاسازی و 

تحویل ایران شود.
  وزیر نیروی ایران با ابــراز امیدواری برای تامین 
حقابه ایران در سال جاری ادامه داد: موضوع حقابه 
ایران نباید به موضوع تفرقه بین دو کشور تبدیل شود 
و تامین جریان رودخانه هیرمند باعث رفاه و تامین 
معیشت در دو سوی مرز ایران و افغانستان خواهد 
شد.   وی تصریح کرد: امسال طبق پیش بینی های 

جهانی و منطقه ای، وضعیت بارش در افغانســتان و 
حوضه آبریز هیرمند بســیار مطلوب است و ایران 
آماده است تا در خصوص تامین حقابه و حل موانع 
و مشکلات فنی در مسیر هیرمند همکاری لازم را 
با افغانستان داشته باشد و انتظار داریم این موضوع 
به طور قاطع پیگیری شــود.وی ادامه داد: تعاملات 
تاریخی و طولانی مدت ایران و افغانستان در هر دو 
بخش آب و برق ایجاب می کند که این روابط برای 
مردم هر دو کشــور مفید و سازنده باشد و توسعه 
مناسبات بین دو کشور مبتنی بر تفاهم و رعایت مفاد 

قراردادها و تفاهم نامه های فی مابین باشد.
ملا عبدالغنی برادر، معاون رئیس الوزرای افغانستان هم 

در این نشست با اذعان بر اینکه آب نباید به شوره زار 
گودزره هدایت شود، گفت: در زمینه آب گفتگوهای 
زیادی با ایران داشته ایم و در موضوع هدررفت آب 
به سمت گودزره، رئیس امارات اسلامی افغانستان 
هم بسیار متاسف شد که آب ضایع شده است و معتقد 
بود آب باید به ســمت ایران می رفت.وی افزود: این 
کشــور بر تامین حقابه ایران اهتمام دارد.طبق اعلام 
وزارت نیرو، ملابرادر ادامه داد: افغانستان در شرایط 
حاضر نیاز به ثبات اقتصادی و توسعه دارد و یکی از 
مهم ترین نیازهای آن تامین برق و انرژی است و در 
بخش تولید انرژی از دولت و بخش خصوصی ایران 

برای همکاری دعوت می کند.

وزیر نیرو در نشست با معاون رئیس الوزرای افغانستان:

حقابه ایران از هیرمند به طور قاطع پیگیری شود

 

شــعبه ســوم اجرای احکام حقوقی دادگســتری بندر عباس به موجب درخواست اجرای حکم مربوطه به شماره و شــماره دادنامه مربوطه 
9909977700100323  حکم به تقســيم و فروش يک باب منزل مسکونی به مســاحت 2000 مترمربع واقع در روستای سرخون کوی پاتل 
ضلع جنوبی خيابان پاتل واموال منقول به شرح ليست پيوست و تقسيم ما حصل فروش بين ورثه به ميزان سهم هر کدام وفق نظريه کارشناس 
که مصون  از اعتراض مانده صادر و اعلام می نمايد و مستندا به مواد 519,515 قانون ايين دادرسی مدنی حکم بر محکوميت محکوم عليها و 
پرداخت خسارات دادرسی شامل هزينه دادرسی به مبلغ 2/310/600 ريال وحق الوکاله وکيل طبق تعرفه از ماترک متوفی در حق محکوم له صادر 

و اعلام می گردد. 
موضوع مزايده : ملک مورد نظر عبارت اســت از شــش دانگ عرصه و اعيان فاقد سند و خريداری شده به صورت مبايعه نامه دارای عرصه به 
مساحت 2000 مترمربع واقع در محله پاتل سرخون بعد از کبابی خاله زهرا و دارای ديوار محيطی ساخته شده با بلوک و پلاستر از سمت بيرون و 
نرمه سيمان سفيد و پلاستر از داخل که در فضای عرصه مذکور مستحدثات ساخته شده مشتمل بر ساختمان در ابتدای درب ورودي به مساحت 
حدود 24 متر مربع با ديوار بلوکی و نمای نرمه سيمان درب و پنجره فلزی ساختمان به مساحت 30 متر مربع دارای ديوار بلوکی ونمای نرمه 
سيمان درب و پنجره فلزي ساختمان به مساحت 14 متر مربع با  سقف خرپای فلزی و ديوار بلوکي که به صورت آشپزخانه بوده و بدنه فضای 
داخلي آن سراميک و پوشش سقف از نوع کاذب و داراي کابينت است. ساختمان به مساحت حدود 35 متر مربع داراي ديوار بلوکي ونماي نرمه 
سيمان درب و پنجره فلزی پوشش کف از نوع موزاييک و بدنه ديوار نرمه سيمان و سقف از نوع خرپای فلزی  بدون زيرسازي می باشد همچنين 
دو سرويس بهداشتی به مساحت 4 متر مربع و5متر مربع با فضای داخلي سراميکي و انبار با سقف قوطي و بدنه نرمه سيمان به مساحت حدود 

7 متر مربع در حياط ساخته شده است.
عرصه مذکور داراي محوطه سازي حوضچه و استخر بلوکي و فضاسازی باغچه بوده و قسمتي از فضاي کف به صورت موزاييک و قسمت هاي 

ديگر داراي سنگ فرش مي باشد.
نکات حائز اهميت:  حسب اظهارات ابرازی ملک مذکور در حال حاضر در اختيار خانم معصومه رضائی زاده قرار دارد.

سند تفکيکي ملک مورد نظر به اين هيئت ارائه نگرديد و حسب اظهارات ابرازي فضاي تفکيک شده عرصه ای به متراز 2000 متر مربع قسمتي 
از يک پلاک ثبتي ميباشد که مشخصاتي از پلاک ثبتي مذکور به اين هيات ارائه نگرديد.

 لازم به ذکر است که طرفين دعوا مدرکي در خصوص سند تفکيکي واسناد ثبتي وسند رسمي مالکيت جهت ملاحظه 
و بررسی به اين هيات ارائه ننمودند و فقط تصوير مبايعه نامه خريد عرصه را ارائه نموده اند.

 ملک مذکور بر اساس اظهارات محکوم لها تحت اجاره نمي باشد.
در خصوص تعيين حقوقی که اشخاص نسبت به آن ملک تحت هر عنوان دارند معروض مي گردد با عنايت به ماهيت 
حقوقي وحکمي بودن موضوع اتخاذ هر گونه تصميم قضاني در حيطه اختيارات وصلاحديد مقام قضايی می باشد. 

نظريه کارشناس:  با توجه به مراتب فوق و در نظر گرفتن موقعيت مساحت قدمت ونوع ساخت و پارامترهاي مهندسي و کارشناسي و همچنين 
بدون در نظر گرفتن هر گونه بدهي به اشــخاص حقيقي وحقوقي و مستحق للغير بودن ارزش پاه شش دانگ عرصه و اعيان مذکور به همراه 

اشتراکات جمعا به مبلغ 38/000/000/000 ريال )سي و هشت ميليارد ريال( جهت انجام مزايده برآورد و ارزيابي مي گردد.
که با شرايط ذيل به مزايده گذاشته ميشود.

1- فروش نقدی است و حداکثر مهلت پرداخت بهاء يک ماه باشد 2- کليه هزينه هاي مربوط به معامله از هر قبيل و از هر جهت به عهده خريدار 
است. 3-پيشنهاد دهندگان بايد قبل از انجام مزايده در تاريخ روز مزايده با هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10 درصد مبلغ ارزيابي شده را بصورت 
سپرده نقدي بحساب شماره IR220100004062012907685962 نزد بانک ملي شعبه دادگستری توديع و قبض سپرده را به اين اجرا تحويل 
نمايند .4- اجرای احکام در رد يا قبول پيشنهاد مختار است . 5- مزايده در ساعت 9 الي 9:30 صبح روز چهارشنبه مورخ 1402/09/01 در محل 
دفتر شعبه سوم اجراي احکام حقوقي بندر عباس بصورت حضوري بعمل مي آيد و برنده کسي است که بالاترين قيمت را پيشنهاد نمايد 6- در 
صورتيکه برنده تا يک ماه از جلسه مزايده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزايده خود داری نمايد مسئول کسر احتمالي قيمت و خساراتی 
که از تجديد مزايده حاصل شود خواهد بود که بدوا از سپرده او استيفا ميشود و سپرده تا تعيين کسر قيمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و 

متقاضيان شرکت در مزايده برای کسب اطلاع بيشتر ميتوانند به اجراي احکام حقوقي شعبه سوم دادگستري بندر عباس مراجعه نمايند.

دادورز سوم اجراي احکام حقوقی دادگستري بندر عباس-سالاري

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی مزایده )نوبت اول(

   گــروه اقتصادی // دهمین نمایشــگاه 
بــورس، بانک، بیمه، خصوصی ســازی و 
کشور  سرمایه گذاری  فرصت های  معرفی 
تفاهم نامه  امضای  کیش شاهد  در جزیره 
توســعه همکاری بانک صادرات ایران و 

شرکت فولاد مبارکه اصفهان بود.
  به گــزارش خبرنگار دریا، در این تفاهم نامه 
که به امضای مهدی اقبالی راد، معاون شــعب 
بانک صــادرات ایران و  مهدی کویتی، معاون 
اقتصادی مدیرعامل فولاد مبارکه رسید، توسعه  
همکاری ها با هدف ارتقای عملکرد و ارائه انواع 
خدمات مالی و بانکی، پرداخت تســهیلات و 
تعهدات بر اساس سیاست های اعتباری، انتشار 
اوراق گام، خدمات بانکــداری باز، مدیریت 
وجوه، ارائــه خدمات بانکداری الکترونیک و 
خدمات متنوع مالی توسط شرکت های ابزاری 
بانک از جمله خدمــات کارگزاری، صرافی، 
بیمه، تامین ســرمایه و  لیزینگ ، از مهم ترین 

محورهای این تفاهم نامه است.
  صنعت فولاد کشــور به عنوان یکی از صنایع 
راهبردی و مادر تخصصی، از اهمیت  فراوانی در  
اقتصاد کشور برخوردار است و بانک صادرات 

ایران در تداوم حمایــت از بخش های مختلف 
صنعتــی، توجه ویژه ای به تأمیــن مالی و ارائه 
خدمات برای حمایت و  تقویت تولید، اشــتغال 

و توسعه این صنعت دارد.

در دومین روز کیش اینوکس ۲۰۲۳؛

بانک صادرات ایران با فولاد مبارکه اصفهان 
تفاهم نامه توسعه همکاری امضا کرد

شرایط رکود تورمی
 تا پایان سال در بازار مسکن باقی خواهد ماند

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد

 تا پایان آبان ماه  ارسال صورت معاملات فصل تابستان
  گروه اقتصادی // رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور گفت: مودیان مالیاتی 
تا پایان آبان ماه ســال جاری فرصت دارند نسبت به ارسال صورت معاملات 

فصلی بصورت الکترونیک اقدام نمایند. 
  به گزارش خبرنگار دریا، دکتر سید محمد هادی سبحانیان رئیس کل سازمان امور مالیاتی 
کشور با بیان اینکه مطابق قانون، مهلت ارسال معاملات فصل تابستان 15 آبان ماه به اتمام 
می رسد، اظهار داشت: با توجه به اختلال به وجود آمده در سیستم سامانه ای این سازمان 
و بمنظور تکریم مودیان و عدم تضییع حقوق آنان، تا پایان آبان ماه سال جاری مهلت داده 
شد تا صورت معاملات فصلی این دوره را ارسال نمایند.گفتنی است: مودیان مالیاتی جهت 
ارســال صورت معاملات فصلی خود می توانند به دو روش آنلاین my.tax.Gov.ir و 

آفلاین ttms.tax.Gov.ir  نسبت به انجام تکالیف قانونی خود اقدام نمایند.

گروه اقتصادی  // دبیر کانون سراسری انبوه سازان 
گفت: برای رونق بازار مسکن باید به سمت استفاده 

از ظرفیت های بخش خصوصی برویم. 
فرشید پورحاجت دبیر کانون سراسری انبوه سازان گفت: 
در حال حاضر عدم ورود بخش خصوصی به بازار مسکن 
خود زمینه ساز کاهش میزان تولید مسکن در کشور شده 
است. این درحالی اســت که در  ابتدای دهه 90 میزان 
تولید مسکن ســالانه به 700 هزار واحد هم می رسید. 
به گفته وی افزایش قیمت مســکن طبق آمارهای بانک 
مرکزی تنها یک درصد بوده که این امر نشان می دهد بازار 
مسکن وارد شرایط رکود تورمی شده است. او می گوید: 
استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی خود می تواند این 

بازار را به ثبات و کاهش قیمت هدایت کند اما در شرایط 
کنونی باید زمینه را برای ورود آنها فراهم کنیم.

  پورحاجت تاکید کرد: سخت گیری بانک ها در پرداخت 
تســهیلات و افزایــش نرخ تورم خود باعث شــده که 
انگیزه ای برای ورود سازندگان وجود نداشته باشد؛ این 
در حالی است که دولت می تواند با حمایت از آن ها زمینه 

را برای بهبود شرایط فراهم کند.
  به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان؛ وی  یادآور شد: 
طبق پیش بینی های صــورت گرفته و با توجه به اجرا و 
ساخت پروژه های نهضت ملی مسکن این شرایط تا پایان 
سال ادامه خواهد داشت و همچنان بازار مسکن در رکود 

تورمی به سر خواهد برد.
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  گزارش اختصاصی // بیکاری جوانان هرمزگانی 
که بالاترین نرخ بیکاری را در کشور در سال های 
اخیر داشته اســت، همواره این پرسش را مطرح 
کرده است که چرا استانی که به عنوان پایتخت 
و شاهرگ اقتصاد شناخته شده است و بیشترین 
درآمد را بــه خزانه واریز می کند، اما از آن طرف 
این اســتان در صدر استان های دارای بیشترین 
فقر و فلاکت، بیکاری و گرانی قرار گرفته است و 

هرمزگانی ها با مشکلات فراوانی مواجهند؟
  متاسفانه علی رغم وجود صنایع و بنگاه های اقتصادی 
کوچک وبزرگ در هرمزگان، امــا از آن طرف مردم 
هرمزگان ســهمی از اشتغال در صنایع نداشته و صنایع 
ده ها هزار نفر نیروهای مورد نیازشان را در این دو سه 
دهه از سایر استان ها تامین کرده و هرمزگانی ها مجبور 
بودند به ســمت مشــاغل کاذب، قاچاق و... بروند که 
همواره با خطر مواجه بوده و سالانه ده ها نفر جان شان 
را نیز در این مســیر از دســت می دهند. از آن طرف 
مدیران صنایع بهانه داشتند که نیروی متخصص موردنیاز 
صنایع در اســتان تربیت نشده اند و به همین دلیل آنها 
مجبورند نیروی انسانی موردنیاز را از سایر استان های 
کشور تامین کنند. وظیفه تربیت نیروی انسانی موردنیاز 
صنایع البته برعهــده اداره کل آموزش فنی وحرفه ای 
اســتان و دانشگاه های مســتقر در هرمزگان است که 
چندان اهتمامی نســبت به این موضوع نداشتند و اداره 
کل آمــوزش فنی وحرفه ای بجــای آموزش رایگان 
و تربیت نیروی انســانی برای صنایع اســتان، اقدام به 
واگذاری کارگاه هایش نمود تا جوانان نتوانند آموزش 
رایــگان ببینند و جذب صنایع شــوند کــه این روند 
واگذاری ها متاسفانه در دولت سیزدهم نیز ادامه داشت 
که بارها گزارش هایی را در این حوزه منتشر کردیم و 
متولیان آموزش فنی وحرفه ای در واقع در حق جوانان 
هرمزگانی جفا کردند و یکی از متهمان اصلی بیکاری 
هرمزگانی ها و اشتغال شان در مشاغل کاذب و قاچاق 
و... هستند که اگر در یکی دو دهه اخیر فنی و حرفه ای 
اقدام به آموزش جوانان اســتان متناسب با نیاز صنایع 
می نمود، استان همچنان صدرنشین بیکاری در کشور 
نبود. از طرفی دیگر دانشگاه ها نیز بایستی رشته های 
موردنیاز صنایع را آموزش می دادند و نیروی انســانی 
تحصیلکــرده فنی و متخصص مورد نیــاز بنگاه های 
اقتصادی اســتان را تربیت می کردند تا صنایع بهانه ای 
برای عدم جذب هرمزگانی ها نداشته باشند که در این 

بخش نیز بخوبی عمل نشد. 
  در دولت ســیزدهم البته رئیس جمهور و اســتاندار 
هرمزگان بر اشــتغال بومیان در صنایع تاکید کردند و 

راه اندازی کارگاه های جوار صنایع نیز مورد توجه قرار 
گرفت و از آن طرف جذب نیروی انســانی از طریق 
آزمون و با اولویت جذب بومی ها در حال انجام است 
کــه باعث افزایش امید جوانان هرمزگانی به جذب در 
بنگاه های اقتصادی و صنایع و معادن و پالایشگاه ها 
و کارخانجات صنعتی و... شده است که بایستی شرایط 
بگونه ای باشــد که تا پایان دولت سیزدهم هیچ جوان 
هرمزگانی بیکار نباشد و در صنایع استان جذب شوند و 
روند واردات نیروی انسانی از سایر مناطق کشور قطع 
شــود، مگر اینکه در تخصص هایی که واقعا در استان 

نیروی انسانی نداشته باشیم. 
  از طرفی دیگر بایستی شرایط تحصیل دانش آموزان 
و دانشجویان در اســتان تسهیل شود و کمبود معلم و 
مدرسه از بین برود و بازماندگان از تحصیل به تحصیل 
بازگردنــد و دانشــجویان نیز بتوانند در رشــته های 
موردنیاز استان در حوزه صنعتی، بهداشت و درمان و.... 
تحصیل کنند و مشاوره هایی به دانش آموزان داده شود 
تا رشته های موردنیاز استان که بازارکار دارند را انتخاب 
و تحصیل کنند. از طرفی دیگر صنایع بایستی بورسیه 
دانشجویان در رشــته های مورد نیاز استان را بیشتر 
مورد توجه قرار دهند و ســهمیه مناطق محروم برای 
رشــته های مورد نیاز در دانشگاه های مختلف کشور 
بیش از پیش موردتوجه قرار گیرد تا بومیان بتوانند در 
دانشگاه های مختلف و در رشته های موردنیاز استان 
تحصیل کرده و در اســتان خدمت رسانی کنند. استفاده 

غیربومیان از ســهمیه استخدامی استان باعث می شود 
که فقط از سهمیه استخدامی استان استفاده کنند و بعد از 
مدتی استخدام شدگان به استان های خودشان برگردند 
و سهمیه استخدامی  استان سوخت شده و دستگاه ها 
و.... با کمبود نیروی انسانی مواجه شوند که این شرایط 
را نیــز در حال حاضر در اســتان داریم. درصورتیکه 
شرایط جذب جوانان در صنایع و دستگاه های اجرایی 
و... فراهم شــود، بطور حتم از مشاغل کاذب و قاچاق 
و... کاسته می شود. البته بایستی از قاچاق نیز جلوگیری 
شــده وبا مدیرانی که در این زمینه ترک فعل می کنند، 
برخورد شود تا ســودهای بادآورده در حوزه قاچاق، 
نوجوان و جوان بی تجربه هرمزگانی را تحریک نکند 
به سمت قاچاق سوخت بروند و جوانی و استعدادشان 

هدر رود وسرمایه های استان سوخته شود. 
  با اقدامات دولت ســیزدهم در حوزه استخدام بومیان 
در صنایع با آزمون های استخدامی صنایع، امید جوانان 
برای اشتغال در بنگاه های اقتصادی افزایش یافته است 
و تداوم این روند باعث می شــود، جوانان بیشتری از 

استان وارد صنایع و بنگاه های اقتصادی شوند. 
 روند جذب جوانان هرمزگانی در صنایع در 

دولت سیزدهم تسهیل شده است
    معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، 
گفت: روند جذب و اســتخدام جوانان هرمزگانی در 
دولت سیزدهم و با دســتور استاندار استان در صنایع 
تسهیل شده است.  دکتر احسان کامرانی در آئین آغاز 

به کار 200 نیروی جدید بومی شــرکت پالایش نفت 
آفتاب با اشاره به اهمیت اشتغال و بکارگیری نیروهای 
مانــدگار در صنایع هرمزگان، عنوان کرد: اســتخدام 
و بکارگیری نیروهای ماندگار در صنایع مســتقر در 
هرمزگان یکی از مطالبات جدی مردم استان است که 
 با اهتمام ویژه استاندار استان این آرزوی مردم در حال

 تحقق است.
  وی افزود: اســتاندار استان تاکید ویژه ای بر اشتغال 
پایدار در صنایع مســتقر در استان دارند و آزمون های 
اخیری که صنایع با محوریت جذب نیروهای بومی در 
دستور کار قرار دادند حاصل تلاش ها و پیگیری های 
اســتاندار استان بوده اســت.معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: اشتغال 
پایدار و جــذب نیروهاي متخصص و ماهر در صنایع 

مهمترین دغدغه خانواده ها و جوانان هرمزگانی است 
که با تدابیر اتخاذ شده این مهم در حال تحقق است.

  کامرانــی تصریح کــرد: جذب جوانــان توانمند و 
مستعد هرمزگانی در صنایع مستقر در استان بسیاری 
از مشــکلات استان در زمینه اشتغال جوانان و کاهش 
آسیب های اجتماعی را مرتفع می کند. وی اظهار داشت: 
اســتان هرمزگان ظرفیت ها و استعدادهاي بسیاری در 
حوزه های نفت، گاز، انرژی، گردشــگری، شــیلات، 
تجــارت و اقتصاد دریا پایــه دارد و این مهم زمینه را 
برای توسعه استان و رفع پدیده بیکاری مهیا نموده است.
  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان 
خاطرنشان کرد: استقرار گسترده صنایع فولاد، نفت و 
پالایشگاهی در هرمزگان نشان از جایگاه مهم استان در 

حوزه انرژی و صنایع راهبردي  دارد.
  کامرانی تصریح کرد: تربیت نیروی انسانی و آمایش 
آموزش عالي در دانشــگاه های هرمزگان بایســتي 
متناسب با نیازهای استان و آمایش سرزمیني در حوزه 
های نفت، انرژی، پتروشــیمی، شــیلات، کشاورزی، 
تجارت و... باشــد.وی تصریح کرد: جمهوری اسلامی 
ایران در معرض تحولات مهمی در بخش های مختلف 
به ویژه اقتصادی اســت که هرمزگان به عنوان پایگاه 
اقتصادی کشــور بیش از پیش از این تحولات تاثیر 
خواهد پذیرفت و زمینه برای رشــد و پیشرفت آن دو 

چندان می گردد.
  معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان بــا تقدیر از اقدامات صنایــع هرمزگان در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی افزود: صنایع مستقر در 
هرمزگان در ســال های اخیر در حوزه مسئولیت های 
اجتماعی با راهبری مدیریت عالی استان اقدام به تقویت 
زیرســاخت هایی در حوزه های مختلــف کرده اند که 
ضروری است اســتمرار یابد. وی تصریح کرد: تقویت 
زیرساخت های بهداشتی و درمانی، آموزشی، راهسازی 
و... بخشــی از اقدامــات صنایع از محل مســئولیت 
اجتماعی بوده است که قابل تقدیر است.کامرانی تصریح 
کرد: استمرار فرآیند جذب و استخدام  جوانان توانمند 
و مستعد هرمزگانی در صنایع یک مطالبه جدی مردمی 
است که ضروری است با برنامه ریزی مناسب ازسوی 
صنایع اســتمرار یابد و آزمون های اخیر شرکت نفت 
آفتاب، شــرکت نفت ســتاره خلیج و شرکت پالایش 
نفت بندرعبــاس زمینه ایجاد موجی از خوشــحالی 
و رضایتمنــدي در جوانــان هرمزگانی کــرده اند که 
قابل تقدیر اســت.  معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان با تاکید بر توجه به اصول ایمنی در 
صنایع، خاطرنشان کرد:  توجه به HSE یا حفظ  ایمني، 
سلامت و محیط زیست از درون و پدافند غیر عامل و 
 تهدیدات بیروني براي صنایع استان از اهمیت بسزایی

 برخوردار است.

  مصاحبه اختصاصی// روز جهانی رادیولوژی مصادف با 
۸ نوامبر سالروز کشــف پرتو ایکس است که آن را روز 
رادیولــوژی نامیده اند. در ۸ نوامبر ۱۸۹۵، ویلهلم کنراد 
رونتگن، در حالیکه مشــغول تحقیق پیرامون خواص 
پرتو های کاتدی )همان الکترون ها( بود، به صورت کاملا 
اتفاقی، متوجه نوعی پرتو در لامپ کاتدی شد که آن را 
پرتو ی مجهول یا پرتوx نامید که بعد ها به یاد رونتگن،به 
آن پرتو رونتگن نیز گفته شــد. رونتگن تا ۲۸ دسامبر 

۱۸۹۵ خواص این اشعه را به طور کامل بررسی کرد و در 
مقاله ای دســت نویس نتیجه ی آزمایشات خود را بیان 
کرد. نظر به برجسته بودن مقاله ی علمی او، اولین جایزه 
نوبل فیزیک در سال ۱۹۰۱ به ویلهلم کنراد رونتگن اعطا 
شد. پرتوشناســی یا رادیولوژی و گاهی تصویربرداری 
تشخیصی نام یک رشته از تخصص های پزشکی است که 
از پرتو ایکس و دیگر اقسام امواج و پرتوها برای تشخیص 
و درمان بیماری و حالات غیر طبیعی کمک می گیرد. در 
تمام اینها، هدف تشخیص بیماری یا حالات غیر طبیعی 
بدن بکمک روشهای پیشــرفته تصویری است. سابقاً 
»رادیولوژی« )پرتوشناســی( اطلاق بر رشته ای می شد 
که در آن از روش های پرتوی یونیزان اســتفاده می شد. 
اما امروزه »رادیولوژی« با علوم تصویری غیر پرتوی مثل 
ام آرآی و سونوگرافی نیز گفته می شود. به عبارت دیگر 
در پرتوشناسی، برخی روش ها )همانند سی تی اسکن، 
ماموگرافی، و روش های مرســوم رادیوگرافی( از توزیع 
پرتوهای تابیده شدهٔ اشعه ایکس بر روی صفحات فیلم 
و یا شمارشگرها و یاگیرنده های دیگر دیجیتالی تشکیل 
تصویر می دهند. اما در برخی روشهای دیگر )همانند ام 
آر آی و ســونوگرافی و مقطع نگاری همدوسی اپتیکی( 
از روش های غیــر پرتوی یونیزان اســتفاده می گردد. 
رادیولوژی امروزه هر دو را در بر می گیرد. رادیولوژیست 
)پزشک( کسی است که با انجام تصویربرداری پزشکی، 
به تشــخیص و درمان ناخوشــی ها و بیماری ها کمک 
می کند. رادیولوژیست شخصی است که پزشک بوده و 
دارای تخصص پرتوشناسی است و با استفاده از آرایه ها 
یا نقش هایی از فناوری های تصویربرداری  برای تشخیص 
یا درمان بیماری هــا بهره می برد. این تخصص ها معمولاً 
گرایش بندی های فرعی تری نیز دارند. بطور نمونه نوعی 
گرایش تخصصی پرکاربرد رادیولوژی مداخله ای نام دارد 
که عبارت اســت از انجام جراحی و یا دیگر رویه های 

درمانی که معمولاً با حداقل مزاحمت و کمترین شــیوه 
تهاجمی صورت می گیرد. رادیولوژیست کسی است که 
با انجام تصویربرداری پزشــکی، به تشخیص بیماری ها 
کمک می کند. در یک بخش رادیولوژی در یک بیمارستان 
یا کلینیک معمولاً افراد دیگری نیز به کار مشغولند که 
بطور مستقیم و غیرمستقیم به رادیولوژیست ها کمک 
می کنند. یکی از این پرسنل رادیولوژیست )تکنیسین( 
است. یک تصویر پزشکی معمولاً به وسیله این شخص 
که معروف به تکنولوژیســت رادیولوژی می باشد گرفته 
می شــود.  پزشــک رادیولوژیســت در حصول خود 
تصویر نقشی ندارد )مگر در برخی حالتهای خاص مثل 
فلوروســکپی(. وظیفه و تمرکز پزشک رادیولوژیست 
بیشتر تشخیص امراض و یا نابسامانی ها از روی تصاویر 
بدست آمده است، نه تهیه خود آن. عمل اخیر در واقع 
از شروح وظایف تکنیسین های رادیولوژیست است. آنان 
معمولاً دارای مــدرک کاردانی یا فوق دیپلم و گاهی نیز 
کارشناسی هستند. به مناسبت روز جهانی رادیولوژیست، 
گفتگویی با یکی از فعالان این حوزه و شاغل در بیمارستان 
خلیج فارس بندرعباس انجام داده ایم که با هم می خوانیم. 

دریا: لطفا خودتان را معرفی کنید.
محمد صادق اصغری کارشناس پرتو نگاری هستم. 

دریا: چه مدت اســت که در این شغل مشغول بکار 
هستید؟ 

  من مدت 22 سال سوپروایزر مرکز تصویربرداری بیمارستان 
تامین اجتماعی را بر عهده دارم.

یــا  رادیولــوژی  رشــته  اهمیــت  دربــاره  دریــا: 
تصویربرداری در علم پزشکی توضیح دهید.

  در خصوص اهمیت تصویربرداری در حوزه تشــخیص  و 
درمان، بدون وجود رشــته های تصویربرداری که شــامل 
شــاخه های گوناگون می باشد عملا غیر ممکن بوده و برای 
درمان تکیه گاه محکم و قابل اعتمادی برای پزشکان می باشد.

دریا: تصویربرداری پزشــکی شامل چه رشته هایی 
است؟ 

تصویربرداری پزشکی شامل شاخه های گوناگونی از قبیل 
رادیولوژی، ســی تی اســکن، ام ار ای، اســکن هسته ای، 
رادیوتراپی، رادیوگرافی دندان opg، ماموگرافی، فلورسکوپی 
اتاق عمل و … است که در انواع رشته های درمانی از قبیل 
ارتوپــدی، داخلی، جراحی ها، بیماریهــای صعب العلاج، 
سرطان ها، دندانپزشکی، اتاق عمل، بیماری های زنان و غیره 

چشم بینا و دست راست متخصصین می باشد 
دریا: چرا کار کارشناسان این رشته سنگین است؟ 
کارشناسان این رشــته بدلیل کمبود متخصصین رادیولوژی 

خصوصا در سازمان تامین اجتماعی عملا در بسیاری از موارد 
بار مضاعفی را به دوش می کشند که جا دارد در این خصوص 

نسبت به تقدیر شایان ایشان اقدامات عملی صورت پذیرد.
دریا: مرکز تصویربرداری بیمارستان خلیج فارس چه 

خدماتی ارائه می کند؟ 
  مرکز تصویربرداری بیمارســتان خلیج فارس بندرعباس 
خدماتی از قبیل رادیولوژی، ســی تی اسکن و ام آر آی را 
در حد بسیار مناسبی انجام می دهد و سایر خدمات بدلیل 
مشــکلات فنی و نیز کمبود شدید کارشــناس رادیولوژی 

غیرفعال می باشد.
دریا: چه خاطره ای از شغل خود دارید؟

  خاطــره ای کــه در حال حاضر به ذهنــم می آید نجات 
جــان یکی از بیماران بود که با وجود اصرا ر  پزشــکان بر 
مرخص شدن بدلیل خوب بودن حال عمومی و عدم وجود 
علایم بالینی که بدلیل پافشاری و اصرار یکی از کارشناسان 
رادیولوژی و انجام سی تی اسکن های تکمیلی برای اثبات 
مشکل دار بودن بیمار بود که پس از پیگیری های کارشناس 
مربوطه و همچنین مسئول فنی رادیولوژی جلوی ترخیص 
بیمار گرفته شد و با رضایت بیمار به اتاق عمل جهت جراحی 

رفت و باعث نجات جان بیمار گردید.
دریا: در پایان چه صحبتی با مراجعه کنندگان دارید؟

با توجه به اینکه مراکز تصویربرداری در معرض پرتوهای یونیزان 
و رادیواکتیو هستند به بیماران توصیه می شود که تنها در موارد 
ضروری از این پروسیجرها استفاده کنند زیرا در بلند می تواند 
آسیب های جبران ناپذیری برای انسان داشته باشد و مورد دیگر 
در خصــوص نوبت دهی های ام آر ای مراجعه کنندگان توجه 
داشته باشند که ما تمام تلاش خود را انجا می دهیم تا خدمات 
لازم را به موقع، دقیق و به ســرعت انجام  دهیم تا بتوانیم نوبت 
های بیشتری را در شبانه روز به مردم بدهیم اما متاسفانه تعداد 
مراجعه کنندگان بســیار زیاد است و ما طبق لیست نوبت؛ به 

شهروندان عزیز هرمزگان خدمات می دهیم.

مصاحبه اختصاصی// پرستاری می تواند یکی 
از راه های قرب به خداوند و دســت یابی به 
کمال انسانی باشد. چنین نگرشی به حرفه 
پرستاری، نشاط و علاقه ویژه ای در پرستاران 
ایجاد می کند. آنان بــه کار خود به عنوان 
وظیفه ای الهی-انســانی می نگرند و از این 
طریق به بیماران خدمت می کنند. اگر عشق 
و علاقه به این حرفه وجود نداشته باشد، فرد 
نمی تواند در این حرفه موفق باشد به همین 
دلیل است که اکثر پرستاران عاشق کار خود 
هستند. در این شماره از روزنامه دریا قصد 
از پرســتاران پرتلاش  با یکی دیگر  داریم 

استان هرمزگان آشنا شویم. 
دریا: خود را معرفی کنید. 

شیما زکالاب هستم. 35 سال سن دارم و دارای 
مدرک کارشناسی پرستاری هستم.

دریا: چند ســال است پرستار هستید و 
در چه مراکزی مشغول به کار بوده اید؟ 

یازده سال اســت که به عنوان پرستار در خدمت 
مــردم هســتم و در بیمارســتان های بندرلنگه، 
صاحب الزمان و شهید محمدی مشغول بکار بوده ام.

دریــا: چــرا شــغل پرســتاری را انتخاب 
کرده اید؟

چیزی جز دوســت داشــتن و علاقه نمی تواند 
باعث شود که فرد شغل پرستاری را انتخاب کند. 
افرادی که این حرفه را انتخاب می کنند به خاطر 
علاقه ای که به آن دارند وارد شــغل پرستاری 

می شوند.
دریا: ارزیابی شــما از میــزان درآمد یک 
پرستار نسبت به سختی شغل او چیست؟

حرفه پرستاری کار بسیار سخت و سنگینی است 
و زحمت بسیار زیادی دارد به همین دلیل باید به 
اندازه زحمات آن، حقوق داده شود اما در حال 
حاضر حقوقی که یک پرستار دریافت می کند، 

نسبت به سختی کار او منصفانه نیست.
دریا: سختی کار شما در چیست؟

ســختی کار پرستار در شیفت های زیاد اوست. 

اکنون به دلیل کمبود نیرو، پرستاران شاغل مجبور 
هستند شیفت های زیادی را در سر کار باشند. از 
سوی دیگر، این کمبود نیرو باعث می شود یک 
پرســتار مجبور باشــد از تعداد بیشتری بیمار 
مراقبت کند که این موضوع در روند کار او تأثیر 

منفی داشته و راندمان کار را پایین می آورد.
دریا: آیا شما اهل ورزش کردن هستید 

و چه ورزشی انجام می دهید؟
قبل از اینکه شــاغل شوم ورزش را به صورت 
حرفه ای انجام می دادم و در رشته های کاراته و 
فوتسال کار می کردم اما بعد از اینکه شاغل شدم، 

به دلیل مشغله کاری نتوانستم ادامه دهم. 
دریا: برای اینکه یک فرد پرســتار خوبی 
باشــد چه چیزهایی را درباره این شــغل 

باید بداند؟
یک پرستار باید علم و آگاهی این کار را داشته 
باشد و با توجه به اینکه علم در حال پیشرفت 
اســت، او نیز علم خود را همواره به روز کند تا 
بتواند در کار خود موفــق بوده و جان بیماران 
را نجات بدهد. از ســوی دیگر پرســتار باید 
بداند چگونه با بیمــاران و همراهان او برخورد 
نماید. بیمار به دلیل بیماری که دارد ممکن است 
مسائلی را نداند و توقعاتی داشته باشد و این هنر 
پرستار است که آنچه به صلاح بیمار است به او 

منتقل و قانع کند.
دریا: معمولاً در زمان شیفت کاری از چند 

بیمار باید پرستاری کنید؟
بستگی به شرایط بخش دارد. به طور معمول باید 
از شش بیمار مراقبت می کنیم اما زمانی که بخش 
شلوغ بوده و بیمار زیاد اســت از ده تا دوازده 
بیمار هم مراقبت می کنیم که این امر فشار زیادی 
به پرستاران وارد می کند اما زحمات آنها کمتر 

دیده می شود.
دریا: چه چیزی باعث می شود انگیزه کاری 
شما بالا برود و چه چیزی این انگیزه را از 

بین می برد؟
وقتی فشــار کاری زیاد باشد انگیزه کاری هم 
کاهش پیدا می کند و نیاز است نیرو به مجموعه 
اضافه شــود تا پرســتاران به راحتی فرسوده 
نشوند. از ســوی دیگر حقوقی که به پرستاران 

داده می شــود به اندازه سختی و میزان کار آنها 
باشد تا انگیزه آنها را بالا ببرد.

دریا: شغل مورد علاقه شما چه بود و آیا 
از شغل کنونی خود راضی هستید؟

همیشه به شغل پرستاری علاقه داشته ام اما بدلیل 
بی توجهی به مسائل و مشکلات پرستاران، شاید 
از این شــغل بیرون بروم چون فشار کار خیلی 

بالاست اما توجهی به پرستار نمی شود.
دریا: نقش یک پرستار در بهبود وضعیت 

بیمار چیست؟
پرستاران با اقدامات خود مکمل پزشکان هستند 
و اگــر تلاش های آنها نباشــد روند درمانی به 
خوبی طی نمی شود. یک پرســتار می تواند با 
برخورد خوب و رســیدگی مناســب به بیمار 
روحیه دهد و باعث پیشــرفت در روند درمانی 

او شود.
دریــا: چــه خاطره جالبــی از شــغل خود 

دارید؟
بیماری بود که هیچ امیدی به زنده بودن نداشت 
و این باعث شد شب و روز از او مراقبت کنم و 
خوشبختانه با حال خوب از بیمارستان ترخیص 
شد و من برای ملاقات با او به منزل آنها رفتم و 
هنوز بعضی مواقع همان بیمار و حتی همراهان او 

برای دیدن من می آیند. 
دریا: چرا در این مرکز درمانی مشغول به 

کار شده اید؟
بیمارستان شهید محمدی بزرگترین بیمارستان 
در شهر بندرعباس است و بیماران زیادی به آن 
مراجعه می کنند و من هم دوست داشتم در جایی 
کار کنم که بتوانم به افراد بیشتری خدمت کنم و 
با توجه به علاقه ای که به این بیمارستان داشتم، 

آن را برای کار انتخاب کردم.
دریا: سخن پایانی خود را بیان بفرمایید.

بابت کاری که پرستاران انجام می دهند و سختی 
کار آنها، مسئولان توجه بیشتری به این قشر از 
جامعه داشته باشــند و حقوق آنها را براساس 
ســختی کار بالایشان در نظر بگیرند و با توجه 
به اینکه کمبود پرســتار، فشار کاری زیادی به 
پرستاران وارد کرده است، به فکر افزایش پرستار 

باشند.
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